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Десет спешни решения 
за първите сто дни на упра-
влението представи в събота 
лидерът на БсП корнелия 
нинова по време на предста-
вянето на листите на трите 
столични избирателни райо-
на в Борисовата градина. 

“България има нужда от 
стабилно управление, което 
да вземе спешни мерки за 
зимата. ние сме готови с 10 
конкретни решения в под-

крепа на семействата, децата, 
младите, работниците, пен-
сионерите и икономиката”, 
заяви нинова. социалистите 
предлагат таван на цените, 
изземване на свръхпечал-
бите на енергийните друже-
ства и преразпределянето им 
справедливо на домакинства 
и фирми, както и училища, 
болници, общини да се вър-
нат на регулирания пазар на 
енергия. 

БсП ще продължи под-
крепата на бизнеса за тока, 
ще работи за ръст на мини-
малната заплата на полови-
ната от средната и за необла-
гаем минимум на размера на 
прага на бедността. сред ос-
таналите мерки са безплатни 
лекарства за деца до 14 г., без-
платни учебници до 12 клас, 
преизчисляване на пенсиите 
и на вдовишката надбавка. 
Да се приеме определението 

за енергийно и водно бедни 
и да им се отпусне социална 
подкрепа, предлагат още от 
левицата.  

“тези предложения са 
реални и изпълними. те са 
гаранция за стабилна иконо-
мика и по-леко преминаване 
през кризата на българските 
граждани”, категорична бе 
корнелия нинова.

КаК не 
разбрахте

Масови
протести
в европа

пиКът на инфлацията - догодина

бсп с 10 мерки 
за овладяване 
на кризата
Социалиститещеработятзабезплатнилекарства
задецаибезплатниучебницидо12клас,
кактоизапреизчисляваненапенсиите
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Инфлацията у нас ще достигне своя пик в средата на 2023 г. Поскъп-
ването ще продължава да се генерира от високите цени на горивата, от 
войната в Украйна и дори от Зелената сделка.

дин от проблемите на българския 
бизнес преди пандемията бе липсата 
на достатъчно работна ръка. Предпри-
емачите се жалваха под път и над път 
най-вече от неадекватната за нуждите 
на икономиката образователна систе-
ма и липсата на квалифицирани кадри. 
Дойде пандемията от кОвиД-19 и 
недостигът на работници рязко преля 
в нарастване на безработицата. сега 
обаче се оказваме в същия предпан-
демичен сценарий, до толкоз, че пак 
започнаха вопли за внос на работна 
ръка. евтина, разбира се.

Преди дни бе оповестено про-
учване, извършено от Агенцията за 
икономическо развитие на Германия. 
и заради това достатъчно обективно. 
Освен констатацията, че в България 
разходите за труд на работодатели-
те са сравнително най-ниските в ес, 
германците си позволяват да ни дадат 
един съвет. и той е, че според тях ком-
паниите трябва да се стараят повече, 
за да задържат квалифицираните си 
служители. 

Ако погледнем към темата за ми-
нималната работна заплата, особено 
гореща сега в ес, родните работодате-
ли от години са против да има такава 
и вият на умряло, когато тя бива по-
вишавана. А огромна част от работе-
щите българи получават минимална 
или близка до нея заплата. именно 
това ниско заплащане на труда, невъз-
можно да осигури нормален живот, 
принуждава хората да поемат пътя 
към терминал 2. как пък германците 
го видяха, а нашите чорбаджии все не 
могат да го разберат? 

Е

георги гьоКов: саМо 
бсп иМа програМа 
за увеличение 
на доходите

Мая Йовановска

Стр. 2

българсКи 
рози в
сърцето
на лондон

Шест Медала 
за грациите 
на световното 
в софия
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“нека всички заедно да на-
правим така, че да се гордеем 
с резултата, който Бсп ще по-
лучи в изборния ден. Бсп има 
идеи, възможности и добрите 
кандидати, с които може да 
управлява България”. така се 
обърна към събралите се в Бо-
рисовата градина в събота сим-
патизанти на Бсп лидерът на 
столичните социалисти Иван 
таков. на събитието в деня на 
софия бяха представени канди-
датите за народни представи-
тели от листите на трите мИР 
в софия, а хората не се изпла-
шиха от поройния дъжд и под-
крепиха бъдещите избраници в 
парламента. на лятната естрада 
приоритетите си представиха 
водачите на листите в столи-
цата корнелия нинова, Георги 
свиленски и Христо проданов. 

връчена бе и наградата 
на Бсп за политическа жур-
налистика “Георги кирков - 
майстора” на Иво Атанасов. 
той припомни за свои публи-
кации във в. “дума” от време-
то на стефан продев и като 
колумнист до 2019 г. 

в обръщението си към под-
дръжниците на социалистите 
Иван таков припомни, че пар-
тията има  стабилен гръб и сила 
да работи в кампанията благо-

дарение и на неуморния труд на 
представителите в секционните 
комисии, застъпници, членове 
и симпатизанти, които всеки 
ден работят за успеха на всички 
кандидати.

ден по-рано, на първата се-
сия на столичния общински 
съвет, в който Иван таков e и 
председател на групата на соци-
алистите, той призова за работа 

по два приоритета - отопление 
на достъпна цена през зимата и 
социален бюджет за 2023 г. 

таков подчерта, че за да имат 
столичани парно и топла вода 
през зимата, не са нужни само 
гарантирани доставки на газ, а 
и хората да могат да си позволят 
цената. според него възмож-
ността най-голямото общинско 
дружество да стане държавно 

би била разумна само при поло-
жение, че държавата неотменно 
гарантира поносима цена. 

“Изключително важно ус-
ловие е потенциален външен 
инвеститор да не си позволява 
да избива инвестицията си през 
увеличение на сметките за пар-
но и топла вода на столичани. 
Групата на “Бсп за България” 
ще настоява и за неотмени-

ма гаранция от държавата, че 
“топлофикация” ще остане 
публично дружество, а няма да 
бъде приватизирано, продаде-
но или концесионирано”, кате-
горичен е таков.

социалистите настояват 
работата по бюджет 2023 на 
столичната община да започне 
час по-скоро. “неговата подго-
товка е вторият наш приоритет. 
Защото бюджетът не е просто 
преразпределение на средства. 
през бюджета ние налагаме по-
литики, които създават устой-
чивост”, коментира Иван та-
ков. основна цел в работата на 
групата на “Бсп за България” 
е бюджетът да бъде социален. 
социалистите продължават да 
настояват за децентрализация 
на бюджетни средства към ра-
йонните кметове, за решаване 
на хроничния проблем с осигу-
ряване на места в общинските 
детски градини и ясли и на не-
достига на общински жилища. 
сред другите важни теми са 
своевременно и качествено ус-
вояване на средствата за ремонт 
на уличната и тротоарна мрежа 
в кварталите на софия и добро-
то и законосъобразно стопанис-
ване, управление на общинска-
та собственост и търговските 
дружества.

ИванТаков:

БСП има идеи, възможности и 
добри кандидати за управление
Столичнитесоциалистищеработятзапарнонадостъпнацена
исоциаленбюджетвновияполитическисезоннаСоС

Бсп ще създаде национален фонд за сбли-
жаване между регионите, насочен към изоста-
налите райони, заяви водачът на листата на 
левицата във враца Атанас Зафиров на среща 
с избиратели. на нея бяха обсъдени обезлюдя-
ването на северозапада, демографският срив, 
високата безработица, липсата на достъпно 
здравеопазване, битовата престъпност.

пет са основните цели, за които ще работят 
депутатите от Бсп. те са справяне с икономи-
ческата и енергийна криза в страната, защита 
на социалните права на хората, повишаването 
на доходите на работещите и пенсионерите, 
премахване на пазарния принцип в здравеопаз-
ването и образованието и те да станат безплат-

ни и общодостъпни. социалистите са за нов 
модел на икономическо развитие. Разширяване 
и защита правата на работниците, подкрепа на 
малкия и средния бизнес, родното производ-
ство, индустрия, земеделие, за справедливост и 
съдебна реформа, за защита на конституцион-
ния ред и прилагане на принципите на демокра-
тична, социална и правова държава.

“Без лява социалистическа партия в упра-
влението на страната няма как да бъде гаран-
тиран социалният вектор на властта. Бсп и 
лявата коалиция знае как се управлява държава 
и е готова отново да работи за благополучието 
на всеки български гражданин”, категоричен е 
Зафиров.

най-важният ангажимент 
на Бсп е да бъдат осигурени 
топлина за хората и развитие 
на икономиката през настъп-
ващата зима, заяви водачът на 
листата на левицата във варна 
Борислав Гуцанов пред изби-
ратели. “Затова ще настоява-
ме за таван на цените на газа, 
тока и водата. още в първите 

седмици ще приемем закон за 
изземане на свръхпечалбите на 
всички енергийни дружества”, 
категоричен е Гуцанов. той 
обеща едно от първите неща, 
които ще направи левицата в 
следващия мандат, да е с ди-
пломатически ходове България 
да участва в спирането на воен-
ните конфликти.

Бсп, освен партията с най-
социалната програма, е един-
ствената политическа сила, ко-
ято апелира за дипломатичност 
и отговорно държавническо 
поведение във външнополити-
чески план, допълни петият в 
листата кап. Георги Георгиев. 
Бсп е гарантът за запазване на 
неутралитет от страна на бъл-

гарската държава за баланси-
рана и национално отговорна 
външна политика, твърди той.

“Благодарение на работата 
на депутатите и министрите от 
левицата в предходния мандат, 
в бюджета на моето семейство 
всеки месец има с близо 200 
лева повече, след като детски-
те градини станаха безплат-

ни, а необлагаемият минимум 
от 4500 стана 6000 лева. И аз, 
както и останалите родители, 
очаквам безплатните учебници 
на учениците от 1 до 12 клас и 
безплатните лекарства за деца-
та до 14 години”, заяви лидерът 
на Гс на Бсп и втори в листата 
павел Раличков, който е баща 
на три деца. 

Водачът на “БСП за България” в Сливен Деян Дечев, 
кандидати от листата, водачът на листите в Русе и Шумен 
и министър на земеделието в редовното правителство Иван 
Иванов посетиха Националното животновъдно изложение, 
което тази година се проведе в Сливен. Животновъдите 
оцениха положените усилия и отпуснатите средства,  
докато Иван Иванов е бил земеделски министър

аТанаСЗафИров:

БСП ще създаде Национален фонд  
за сближаване между регионите

БорИСлавГуцанов:

Най-важното е да осигурим топлина за хората  през зимата
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демографският срив  
и бедността са  
най-голямата заплаха  
за националната  
ни сигурност 

Водачът на листата на БСП  
във Враца Атанас Зафиров

цитат на деня“

бсп е основен идеолог за повишаване 
на пенсиите, заяви вчера водачът на лис-
тата на левицата в 24 мир софия георги 
свиленски. той уточни, че тази мярка не 
е фигурирала в програмите на пп, дб и 
герб. когато обещаем нещо, ние рапор-
туваме, че сме го изпълнили, и днес мога 
да застана с чисто лице пред пенсионери-
те и младите семейства и да кажа, че те 
бяха наш приоритет и се погрижихме за 
тях, поясни свиленски. 

“имаме вярата, че българия може да 
бъде социална държава, в която гражда-
ните не се притесняват за доходите си, 
от цените по магазините и че нямат въз-
можност да пратят децата си в детските 

градини, защото те вече са безплатни. не 
се притесняват за възрастните си роди-
тели, защото пенсиите им са малки и не 
им стигат. За всичко това бсп вече е по-
мислила, вече го направи и ще продължи 
да го прави. но само, ако на 2 октомври 
всички заедно излезем и гласуваме с №28 
за кандидатите на левицата. За партията, 
която вече доказа и показа, че може да се 
грижи за своите избиратели”, подчерта 
сливенски. обвиненията, че държавата 
е счупена, е клише на герб, смята той. 
“герб направиха държавата такава по 
техния модел, ние искаме да го проме-
ним. в последните 6 месеца показахме, 
че можем да променяме модела. българия 

излезе на първо място по промишлено 
производство и по икономически растеж. 
на четвърто място в европа сме по бвп”, 
припомни свиленски.

“предложението на герб за компен-
сациите на бизнеса беше 200 лева и 80%. 
драгомир стойнев настояваше те да са 
250 лв.”, припомни той. по думите на 
свиленски генезисът на високите цени, 
които виждаме всеки ден, са повишените 
цени на енергоносителите и на горивата. 
“Затова ние предлагаме таван на цените. 
това го казва и европа”, обясни той.

според свиленски няма по-последо-
вателна позиция от тази на бсп относно 
възможността за коалиция с герб. “ние 

имаме решение на конгрес и това няма 
как да се случи. трябва да има мнозин-
ство, което да гарантира социалната по-
литика, за да не ставаме заложници, както 
бяхме в предишния парламент, на 10-15 
народни представители от някоя малка 
парламентарна група, която събори пра-
вителството”, категоричен е свиленски.

“при предишните избори политиче-
ската ситуация в държавата и света не 
беше толкова тревожна и драматична, 
сега тя е изключително стряскаща. след-
ват криза след криза - енергийна, соци-
ална, икоминомическа, заради високата 
цена на енергоносителите. всичко това 
прави вота на 2 октомври толкова важен 
за българия”, заяви водачът на листата на 
23 мир софия Христо проданов пред 
избиратели.

“на по-малко от 500 км от нашата гра-
ница се води война. инфлацията изяжда 
доходите на хората и все повече българи 
обедняват. имаме проблем с енергийните 
доставки. и всичко това на прага на зи-
мата”, припомни проданов. Затова бълга-
рия няма нужда от политически експери-
менти в момента. има нужда от стабилно 
социално правителство, от стабилна, си-
гурна и социална партия, която да защи-
тава интересите на все по-обедняващите 
българи. българия има нужда от бсп”, 
категоричен е проданов.

ек потвърждава мерките, 
предложени от бсп преди 
месеци, за таван на цените на 
енергоносителите, заяви лиде-
рът на бсп корнелия нинова 
в русе. по думите й трябва да 
се изземат свръхпечалбите на 
енергийните дружества и да 
се разпределят справедливо 
за подпомагане на семейства-
та и фирмите. “тези печалби 
са натрупани от хората и биз-
неса, които плащат скъпата 
енергия, и е редно да се вър-
нат при тях, за да оцелеят през 
зимата. болници, училища, 

читалища трябва да се върнат 
на регулирания пазар”, кате-
горична е нинова.

 “европа узря за политика, 
която определя активна дър-
жавна политика в подкрепа на 
хората. редица ограничения, 
които по-рано се считаха за 
неправомерна държавна по-
мощ, отпаднаха. сега в пълна 
степен трябва да заработи и со-
циалната държава в подкрепа 
на бедните, работниците, мла-
дите и пенсионерите. спешно 
трябва да се приеме определе-
ние за енергийна и водна бед-

ност и хората, попадащи в тази 
категория, да бъдат подкрепе-
ни от правителството през зи-
мата”, коментира нинова.

нашата социална програма 
е реална и изпълнима, твърди 
тя. “доказахме го в редовното 
правителство. оценявайте ни 
по резултатите. Участието на 
бсп в следващото управле-
ние е гаранция за стабилност 
и силна социална политика в 
подкрепа на хората”, обобщи 
нинова. в срещите с избира-
тели присъстваха водачът на 
левицата в русе иван иванов, 

кметът на града пенчо мил-
ков, областният председател 
на бсп тодор Йорданов и 
кандидатите от листата на ле-
вицата.

“в управлението направи-
хме добри неща за младите и 
това накара много от тях да ни 
припознаят като своята партия. 
детските градини станаха без-
платни. майчинството за вто-
рата година се увеличи от 380 
на 710 лв. млади семейства с 
деца имат необлагаем мини-
мум от 600 лв. за едно дете и 
1200 за две. Ще продължим с 

безплатни учебници до 12 клас 
и безплатни лекарства за деца 
до 14 г., както и с напълно без-
платни процедури за двойки 
с репродуктивни проблеми”, 
заяви нинова, която по-рано 
разговаря с жители на велико 
търново. на срещата присъст-
ваха областният лидер на бсп 
мариана бояджиева, област-
ният координатор петко тю-
фекчиев, кметът на павликени 
емануил манолов, водачът 
на листата за велико търново 
явор божанков, кандидатите 
от листата на левицата.

“бсп остава един-
ствената истинска, сис-
темна партия и носи от-
говорността и поуките 
за това, което е било, и 
за бъдещето. сега пак 
има нови партии, които 
идват на крилете на по-
пулизма и докато видиш 
истинската им стойност, 
са тръгнали надолу”, за-
яви водачът на листата в 
пловдив кристиан виге-
нин на среща с членове и 
симпатизанти на бсп от 
район “Централен”. 

по думите му отноше-

нието към левицата е про-
менено и сега бсп вече е 
желан партньор. “прави-
телството остави подреде-
на държава, а ние доказа-
хме, че левицата държи на 
поетите ангажименти и ги 
изпълнява. Успяхме да по-
стигнем много от нещата, 
за които години наред се 
борихме и за които герб 
изобщо не искаха да чуят”, 
анализира вигенин. 

Фокусът на бсп са со-
циалните проблеми и дори 
опонентите им признават, 
че най-сериозните успехи 

правителството е постиг-
нало именно в секторите, 
които бсп управлява. 
“продължаваме промя-
ната” обаче си позволили 
да си присвоят някои от 
най-големите придобивки 
за хората и да обявят без-
платните детски градини и 
увеличението на пенсиите 
за свои постижения. “аз 
знам каква битка беше. 
накрая успяхме. Защо не 
сложат на плакатите си 
“изгонихме 70 руски ди-
пломати”?”, коментира 
вигенин. 

Корнелиянинова:

ЕК потвърди мерките, 
предложени от БСП, за 
таван на цените на тока

ГеорГиСвиленСКи:

БСП е основен идеолог
на социалните мерки
Българияимануждаотстабилна,сигурнаисоциална
партияитоваелевицата,заявиХристоПроданов

КриСтианвиГенин:

Доказахме, че държим на поетите 
ангажименти и ги изпълняваме

Водачът на БСП във Видин Филип Попов и  десетки жители  
на с. Сланотрън почистиха населеното място. “България е наш дом.  
Трябва всеки един от нас да възпитава децата си на труд  
и опазване на околната среда”, заяви пред местните Попов
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“пресилени са из-

казванията, че енерге-

тиката у нас може да за-

твори.” това заяви пред 
News.bg енергийният 
експерт васко начев за 
решението на държа-

вата за теЦ “марица” 
3 в димитровград. по 
думите му двете неща 
(опазване на околна-

та среда и енергетика) 
нямат връзка помежду 
си и не може всичко да 
бъде слагано под общ 
знаменател - този, кой-

то нарушава, би тряб-

вало да бъде санкцио-

ниран, и този, който е 
в нормите и спазва пра-

вилата, няма логика да 
попадне под каквато и 
да било рестрикция от 
страна на европейската 
комисия.

начев увери, че 
страната няма да загу-

би 30% от енергийните 
си мощности и да внася 
електричество от други 
държави. тази опция не 
същества, уточни той. 
начев успокои, че няма 

опасност и от режим на 
тока в България. ние 
имаме свръхпроизвод-

ство на електроенергия 
и нашата страна е балан-

сьор на електроенергия 
за целия регион. темата 
би била само за използ-

ване като инструмент 
за всяване на паника, 
но реално няма такава 
възможност и хипотеза, 
подчерта начев.

експертът призова 

служебния енергиен 
министър росен Хри-

стов да каже откъде ще 
внесем газ за зимните 
месеци, за да може да 
преживеем зимния ото-

плителен сезон. “той 
говори така - според 
него морето е до колене 
и е въпрос на негов из-

бор. Хората трябва да 
усетят колко далеч от 
реалностите са неговите 
действия”, каза начев.

инфлацията у нас ще дос-

тигне своя пик най-рано в сре-

дата на следващата година. 
националната статистика ще 
продължава да отчита нови 
върхови стойности поне още 
една година, прогнозират фи-

нансисти. Годишна инфлация 
за август е почти 18% и най-
висок ръст на цените при газа, 
битовите разходи и повечето 
от храните, съобщава Бнр.

поскъпването на живота 
ще продължава да се генери-

ра от високите цени на гори-

вата, от войната в Украйна и 
дори от политиките по Зеле-

ната сделка, казва финанси-

стът николай павлов. “Без 
да искам да тревожа хората, 
инфлацията ще остане дълго, 
но по-важното е, според мен, 
че ние следващите години ще 
се научим да живеем в инфла-

ционна среда, по-висока от 
сегашната. ако сега централ-

ните банки се стараеха да дър-

жат 2-3 процента, то най-веро-

ятно ние ще държим инфлация 
между 4-6%. вероятно влиза-

ме в цикъл на скъпи суровини 
следващите години”, допълни 
павлов. според прогнозата на 
финансиста рекордни стойно-

сти инфлацията ще продължа-

ва да бележи най-малко още 
една година. той твърди, че 
ако нещата в най-оптимис-

тичния сценарий се развият 
добре, би трябвало, може би, 
в средата на следващата годи-

на да сме преминали пика на 
инфлацията, която може би ще 
бъде между 15 и 17%.

повишаването на лихве-

ните проценти от централните 
банки по света може да пре-

дизвика глобална рецесия през 
2023 г., предупреди световна-

та банка, цитирана от BBC. 
Централните банки повишиха 
лихвените проценти със сте-

пен на синхронност, невиж-

дана през последните пет де-

сетилетия, за да се справят с 
растящата инфлация, се казва 
в съобщението на финансова-

та институция.
според нея това прави за-

емите по-скъпи и може да за-

бави икономическия растеж. 
предупреждението от светов-

ната банка идва преди срещи-

те за паричната политика на 
Федералния резерв на саЩ и 
английската централна банка 
през следващата седмица, на 
които се очаква двете централ-

ни банки отново да повишат 
лихвените проценти.

миналата седмица све-

товната банка предупреди, че 
глобалната икономика е из-

правена пред най-рязкото си 
забавяне от 1970 г. нейни екс-

перти твърдят, че според ново 
прочуване трите най-големи 
икономики в света - саЩ, 

китай и еврозоната, рязко се 
забавят.

“при тези обстоятелства 
дори умерен удар върху све-

товната икономика през след-

ващата година може да я на-

сочи към рецесия”, се казва в 
съобщението.

световната банка също 
така призова централните бан-

ки да координират действията 
си и да комуникират ясно ре-

шенията за политиката, за да 

намалят необходимата степен 
на затягане.

инфлацията достигна 
40-годишен връх в саЩ и 
обединеното кралство през 
последните месеци. това се 
дължи както на по-голямото 
търсене, тъй като пандемич-

ните ограничения се облекчи-

ха, така и на войната в Украй-

на, която доведе до ръст на 
цените на енергията, горивата 
и храните.

Пикът на инфлацията у нас - 
най-рано в средата на 2023 г.
Световнатабанкапредупреждавазаглобалнарецесия

България и северна македония не 
успяха да постигнат споразумение за 
цената на тока, който българските про-

изводители да изнасят за югозападната 
съседка, предава Бнр. работна група 
от скопие беше на посещение в софия. 
в нея участваха директорите на маке-

донските енергийни компании васко 
ковачевски и орхан муртезани, както 
и виктор андонов, съветник на преми-

ера димитър ковачевски. на срещата 
обаче не е постигнато споразумение 
за цената и разходите за транспорт на 
ток. скопие очаква да получи по-ниска 
цена с най-малко 15% от тази на бор-

сата, съобщават македонските медии. 
това значи по-малко от 400 евро за 
мегаватчас. тази седмица отново ще 
има среща на работните групи за вто-

ри опит в преговорите за доставка на 
електроенергия.

на 5 септември премиерите Гълъб 
донев и димитър ковачевски се до-

говориха да бъде изнасяна около 200 
мегаватчаса базова, равномерна елек-

троенергия за северна македония. ток 
от България очакват държавните пред-

приятия в северна македония, които 
са изправени пред фалит заради висо-

ките енергийни цени.

Храните на едро поскъпнаха и през миналата седмица
индексът на тържищните 

цени (итЦ), който отразява 
цените на хранителните стоки 
на едро в България, се повиши 
миналата седмица с 0,77%, 
сочат данните на държавната 
комисия по стоковите борси 
и тържищата (дксБт). в по-

следните седмици се отчита 
слабо, но постоянно повише-

ние на цените.
оранжерийните домати 

са поскъпнали с 6,2% и са се 
търгували по 2,22 лв. за кг, а 
доматите, събирани от откри-

ти площи, са прибавили 1,6% 
и се продават по 1,90 лв. на 
едро.

Цената на оранжерийните 
краставици е паднала с 4% до 
2,15 лв. за кг. Зелените чушки 
са поевтинели с 2,4% до 1,60 
лв. за кг, а червените - с 0,5 и 
са се търгували по 1,87 лв./кг. 

Зелето поскъпва с 5 стотинки 
и се търгува по 0,94 лева за ки-

лограм.
дините са поевтинели със 

7,4% и са се търгували по 0,75 
лв. за кг.

кравето сирене е поевти-

няло с 0,4 и се е търгувало по 
11,04 лв. за кг, а кашкавалът 
тип “витоша” е поскъпнал с 
11 ст. и се е продавал по 16,35 
лв. за кг.

олиото продължава да по-

евтинява вече няколко поред-

ни седмици, като се е търгува-

ло средно по 4,74 лв. за литър 
по тържищата. миналата 
седмица цената му е паднала 
с 6 ст. най-скъпо олиото се е 
търгувало в силистра - меж-

ду 5 и 6 лв. за литър на едро, 
докато наблизо, в русе, то се е 
купувало по 4,30 лв. за литър. 
в Хасково олиото се е прода-

вало между 3,60 и 4,50 лв. за 
бутилка от литър.

пакетче краве масло от 125 
грама е поевтиняло с 4 ст. и се 
е търгувало по 2,68 лв. пилеш-

кото месо е поевтиняло с 2,3% 
и се е купувало средно по 5,88 
лв. за кг. Брашно тип “500” е 
добавило 1,2% и се е търгу-

вало по 1,34 лв. за кг. Яйцата 
са се продавали по 0,30 лв. за 
брой.

Експерт: Няма да има режим  
на еленергията у нас

Васко Начев

На 5 септември премиерите Гълъб Донев и Димитър Ковачевски се договориха 
да бъде изнасяна около 200 мегаватчаса базова, равномерна електроенергия за 
Северна Македония

Няма споразумение със Северна 
Македония за цената на тока
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поскъпването на визите за 
руски граждани вреди на ту-

ризма у нас. това стана ясно от 
думите на министъра на тури-

зма Илин димитров пред нова 
нюз. над 60 000 руски гражда-

ни са посетили България през 
последните месеци. “това са 
предимно собственици на имо-

ти в страната ни. те минават 
през Истанбул и са готови да 
плащат много сериозни суми 
само и само да посетят Бълга-

рия. докато не се стабилизират 
нещата и не видим ясна посока, 
руският пазар ще бъде на много 
ниски нива. сега по нареждане 
на ес преференцията за визата 
е отменена и вместо за 35 евро 
те ще я придобиват за 80 евро, 
колкото е стандартната цена за 
виза. моето мнение е, че ние 
трябва да следваме политика, 
коята облекчава пътуванията, 
която премахва ограниченията, 
вместо да ги създаваме. пос-

къпването на визите от 35 на 
80 евро е точно ограничаващо 
действие. това е решение, ко-

ето е взела ек. ние не можем 
да го коментираме. но аз бих 
казал, че това би навредило на 
нашия туризъм”, заяви минис-

търът.
очаквахме летният сезон 

да бъде значително по-слаб, 
каза димитров. в разчетите 
през март на летищата във ва-

рна и Бургас, които поемат ос-

новния поток от туристи, бяха 
заложени много по-ниски по-

казатели. според последните 
данни прогнозите са надмина-

ти със 70%, коментира минис-

търът.
по думите му има спад от 

около 17% спрямо 2019 г. “Ус-

пяхме да наваксаме доста по-
голям спад. той беше от око-

ло 25 на сто. надявам се с все 
още хубавото време по Чер-

номорието да успеем до края 

на септември да имаме едно 
хубаво лято”, каза той. “отда-

ваме по-добрия от очакваното 
сезон на една по-агресивна ре-

клама. на едно успокояване на 
пазарите, след като всички се 
успокоиха, че военните дейст-

вия в Украйна, които започна-

ха точно по това време, няма 
да се пренесат извън граници-

те на киев. туристите се нау-

чиха да живеят с ковИд-19 
и започнаха да пътуват”, каза 
министърът.

димитръв коментира и въ-

проса с настаняването на бе-

жанци от Украйна в хотели по 
Черноморието за зимния сезон. 
“това би било грешно реше-

ние. представете си “слънчев 
бряг” пълен с бежанци, където 
няма училища и детски гради-

ни, които да посещават децата 
им. в първата вълна пристига-

ха по 50 автобуса с бежанци и 
трябваше да се предприемат 

спешни мерки. но сега това 
би било грешно решение. в 
хотели и държавни бази към 
момента са настанени 19 563 

души. плащането на нощув-

ките им е с европейски сред-

ства, а не с пари от държавния 
ни бюджет”, заяви той.

България емитира ус-

пешно, но на висока цена 
еврооблигации на обща 
стойност 2,25 млрд. евро 
(4,4 млрд. лв.), става ясно 
от съобщение на минис-

терството на финансите. 
книжата са пласирани 
на международните ка-

питалови пазари на два 
транша на 15 септември.

продадени са 7-го-

дишни еврооблигации с 
номинал 1,5 млрд. евро, 
като реализираната до-

ходност е 4,33%, а лих-

веният купон е 4,125%. 
вторият транш е от 
12-годишни книжа за 
750 млн. евро, като по-

стигнатата доходност е 
4,81%, а лихвеният ку-

пон - 4,625%.
емисията е част от 

средносрочната глобал-

на програма за емити-

ране на дълг на между-

народните капиталови 
пазари, като до достига-

не на лимита й остават 
2,1 млрд. евро. поетият 
дълг е в рамките на гла-

сувания в Бюджет 2022 
таван на новия дълг от 
10,3 млрд. лв. до дости-

гане на лимита прави-

телството може да поеме 

задължения за още около 
4,1 млрд. лв., като пла-

нът за емисии дЦк на 
вътрешния пазар до края 
на годината е за 2,05 
млрд. лв, а ново излиза-

не на външните пазари 
не се предвижда. това 
значи, че най-вероятно 
мФ ще заеме средства 
с около 2 млрд. лв. под 
максимума.

след новата емисия 
общият размер на дър-

жавния дълг ще достигне 
34,5 млрд. лв., което пред-

ставлява 22,9% от про-

гнозния Бвп за 2022 г.
България излиза на 

международните пазари 
за пръв път от две го-

дини насам. последната 
подобна емисия, реали-

зирана от кирил анани-

ев в третия кабинет на 
Борисов, набра 5 млрд. 
лв. тогава постигнатата 
доходност по 10-годиш-

ните книжа беше 0,39%, 
а тази по 30-годишните - 
1,48%, което беше повод 
тогавашната емисия да 
бъде определена като из-

ключително успешна.

от началото на годината досега Бъл-

гария продължава да е една от малкото 
страни в европейския съюз, които от-

читат ръст в продажбите на нови коли. 
единствено през април, юни и юли ре-

гистрациите на нови коли спаднаха, но 
с незначителни проценти. последното 
минимално понижаване обаче е послед-

вано от 30-процентно увеличение през 
август. данните на европейската асоци-

ация на автомобилните производители 
(ACEA) сочат, че освен за България, 
август е бил успешен и за европа. ев-

ропейският пазар на нови автомобили 
най-накрая отчита увеличение от 4,4% 
и така слага край на негативната тен-

денция, продължила цели 13 месеца.
новите регистрации на коли беле-

жат спад от 0,4% през юли тази годи-

на. това означава, че през същия месец 
на 2021 г. са продадени 24 бр. повече 
коли. рекордното увеличение с 30,2% 
през август обаче напълно замъглява 
тази незначителна бройка. през същия 
месец на миналата година регистраци-

ите на нови коли достигат 1905 бр., а 
през август 2022 г. те скачат до 2480.

България записва увеличение от 12.9% 
в продажбите през първите осем месеца 
на 2022 г. спрямо същия период на ми-

налата година, сега новите регистрации 
на автомобили нарастват с 2264 бр., дос-

тигайки близо 20 хиляди. страната ни е 
единствената в целия ес с двуцифрено 
увеличение на регистрациите през пър-

вите осем месеца на годината. по-добър 
показател има единствено Исландия, ко-

ято записва скок от 37,5%. Увеличение, 
макар и по-скромно, бележат още кипър 
(4,1%), латвия (4,6%) и румъния (5,8%).

през юли 2022 г. регистрациите на 
нови автомобили в европейския съюз 
отново намаляват с 10,4%. И четирите 
основни пазара в ес се представят по-
зле отпреди една година, като Герма-

ния (-12,9%) и Испания (-12,5%) отбе-

лязват най-голям спад.
през август обаче негативната тен-

денция се обръща. европейският пазар 
на нови автомобили най-накрая беле-

жи увеличение от 4,4%, слагайки край 
на тринадесет месеца пореден спад. 
въпреки това - с 650 305 регистрирани 
единици, този резултат остава далеч от 
нивата отпреди пандемията. най-голя-

мо увеличение през разглеждания пери-

од освен България, единствено бележат 
португалия (42,4%), Гърция (39,7%) и 
Ирландия (36,4%). ключови пазари в 
ес като Италия, Испания, Франция и 
Германия отчитат по-скромни ръстове 
между 10 и 3%.

от днес Българската 
народна банка пуска в об-

ращение сребърна възпо-

менателна монета “Голям 
гмурец” от серията “при-

родно разнообразие в ре-

публика България”. Цената 
на монетата е 108 лева. мо-

нетата ще се продава в БнБ 
на две каси на пл. “княз 
александър I” номер 1 и на 
четири каси в касовия цен-

тър на БнБ на ул. “михаил 
тенев” номер 10, както и в 
офиси и клонове на Банка 
дск, първа инвестицион-

на банка, кей Би си Банк 
България, тексим Банк и 
Централна кооперативна 
банка.

в периода от 19 до 21 
септември включително 
всеки ще може да купи от 
БнБ по една монета, не-

зависимо дали купува от 
свое име и за своя сметка 
или от името и за сметка 
на друго лице, съгласно 
представено нотариално 
заверено изрично пълно-

мощно за купуването на 
конкретната възпомена-

телна монета. след този 
период възпоменателната 
монета “Голям гмурец” 
ще се продава без огра-

ничения. Хората, които 
купуват възпоменателни 
монети, трябва да са пъл-

нолетни. 

Поскъпването на визите  
за руснаци вреди на туризма
Над60000рускигражданисапосетилистранатанипрезпоследнитемесеци

СНимкаЕмилиякоСтадиНова

България изтегли скъпо 
външен дълг за 4,4 млрд. лв.

Продажбите на нови коли 
у нас скачат с 30% 

СНимкаБНБ

БНБ пуска от днес сребърна монета „Голям гмурец”
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накратко

СнимкиБТА

В хаитянската столица Порт о Пренс се проведе поредният протест срещу повишаването на цените 
на горивата и с призив премиерът Ариел Хенри да подаде оставка. След намесата на полицията 
недоволните се разбягаха, като откраднаха каквото могат от разбитите магазини

Университетската полиция ще патрулира пред кампусите на 
Атинския университет и националния технически университет 
в гръцката столица и ще бъде придружавана от служители от 
близките участъци. решението бе взето на среща на министер-

ството на гражданската защита, гръцката полиция и ректорите 
на четирите големи университета, уточнява “та неа”.

министърът на обществения ред такис теодорикакос е под-

чертал, че намерението на университетската полиция не е да 
се намесва в академичните прояви на студентските фракции, а 
само да защитава студентите, преподавателите и администра-

тивния персонал в случай на криминални деяния. правителство-

то се стреми да смекчи тона след реакциите на първата поява на 
членове на групите за защита на университетите на Атинския 
университет и кампуса в Зографу.

решението на властите да търсят начини за борба с престъп-

ността предизвика протести от студентите и академичната общ-

ност. 
След военната хунта в Гърция от 70-те години на ХХ век е 

забранено на органите на реда да влизат в университетите.

Без полиция в 
гръцките университети

Седмица преди парламентарния вот в италия на 25 
септември, за удобство на избирателите в страната и чуж-

бина, има специални намаления в обществения транс-

порт. отстъпките целят да се съдейства на гражданите в 
придвижването до селището, в което имат адресна регис-

трация, за да гласуват. изисква се избирателна карта - до-

кумент, който позволява да се упражни правото на глас по 
време на избори и референдум. издава се от общината по 
местоживеене и важи за 18 гласувания.

националната авиокомпания итА има специална ин-

тернет страница за закупуване на билети заради вота. За 
вътрешните полети намалението е 50%, за европа, Север-

на Африка и Близкия изток - 40%, а за междуконтинен-

талните полети - 25%. при качване на борда ще се изис-

ква избирателната карта.
в железопътния транспорт отстъпките са от 60% и 

70%, а билетът за отиване и връщане важи до 20 дни с 
датата за вот между тях. на фериботите цената е с 60% 
по-ниска.

Специални намаления 
в Италия преди изборите

няколко хиляди участ-

ваха в протест срещу по-

вишаването на цените във 
виена, съобщава кореспон-

дент на риА новости. по-

лицията отказа да съобщи 
броя на демонстриращите, 
позовавайки се на факта, 
че не планира да обяви тези 
цифри. по-рано Федераци-

ята на австрийските проф-

съюзи заяви, че очаква до 
10 000 души да излязат по 
улиците на столицата, за да 
протестират срещу растя-

щата инфлация и нараства-

щите разходи.
Участниците в митинга, 

преминал в шествие през 
центъра, държаха плакати 
с надписи “не на свръх-

печалбите на фирмите за 
сметка на електроенергия-

та и тарифите”, “по-ниски 
цени!”. “ние ходим редов-

но в магазина и няма как да 
не видим как цените скачат 
до небето. това е срам за 
правителството. Заплатите 
ни не се вдигат, а властите 
се преструват, че се борят 
с инфлацията, обещават да 
раздадат по 100 евро на пен-

сионерите. Австрия е една 
от най-богатите страни, но 
обезщетенията за безра-

ботица не са повишавани 
от години. време е всичко 
това да се промени”, заяви 
участник в митинга.

настоящият ръст на ин-

флацията създава сериозни 
проблеми за голяма част от 
австрийците, каза в туитър 
столичният кмет михаел 
лудвиг. 

във Франция няколко 
хиляди се събраха в пале 
роял в париж след призива 
на движението “патриоти” 
да поискат оставката на пре-

зидента еманюел макрон. 
След първата демонстрация 
на 3 септември патриотите 

отправиха нов призив за из-

лизане на улицата с искане 
за напускането на макрон и 
оттеглянето на Франция от 
еС и нАто.

последното проучване 
показа, че подкрепата за 
санкции срещу русия сред 
френското население нама-

лява - 40 на сто ги подкре-

пят, 32% смятат, че трябва 
да бъдат ограничени, за да 
се намали въздействието им 
върху всекидневието, а 27% 
от анкетираните са против 
тях. общо 59% се обявяват 
срещу санкициите под една 
или друга форма.

Масови протести
заради високи цени
ВъвФранцияискатоставкатанапрезидентамакрон

ВЕВропА:

Мощна буря предизвика наводнения 
в няколко крайбрежни селища в 
западната част на Аляска, прекъсна 
електрозахранването, отнесе къщи 
и накара хората да потърсят безо-
пасност на по-високи места. Си Ен Ен 
излъчи видеоклип, в който се вижда 
как къща се носи по течението на 
река, преди да се заклещи под мост

Опашки от коли 
на ГКПП към България

Дълги опашки от коли и авто-
буси се образуваха на граничните 
пунктове от Турция към България 
- Капъкуле, Хамзабейли/Лесово и 
Дерекьой/Малко Търново. Сънарод-
ниците ни се прибират с много ба-
гаж от пазар в Одрин. В последни-
те дни прави впечатление засилено 
купуване на учебни пособия наред с 
традиционните стоки като захар, 
олио и дрехи. Поевтиняването на 
турската лира спрямо лева (9,32:1) 
е от полза за българите, а за одрин-
ските търговци сънародниците ни 
са спасение.  

Арести в Белград 
заради гей парада

Сръбската полиция задържа 
над 30 протестиращи в Белград 
срещу гей парада. Недоволните из-
лязоха на улицата, след като прай-
дът, планиран за 17 септември, бе 
забранен от МВР. Организаторите 
обаче заявиха, че премиерката Ана 
Бърнабич ги е уведомила, че шест-
вието може да се състои.

Черна гора е пред избори
Президентът на Черна гора и 

лидер на Демократическата партия 
на социалистите Мило Джуканович 
заяви, че в страната предстоят 
парламентарни избори. “Като съ-
дим по това, на което станахме 
свидетели през последните дни в 
парламента, бих казал, че Черна 
гора със сигурност ще се изправи 
скоро пред парламентарни избори”, 
заяви той в интервю.

ООН призова талибаните 
да пуснат момичетата 
на училище

ООН призова талибаните да 
предприемат “спешни мерки” за 
повторно отваряне на училищата 
за момичета в Афганистан, нари-
чайки едногодишното им затваря-
не “срамно” и “без аналог в целия 
свят”. “В неделя се навърши една 
година от изключването на моми-
четата от гимназиите. Година на 
изгубени знания и възможности, ко-
ито никога няма да бъдат възстано-
вени. Момичетата трябва да ходят 
на училище. Талибаните трябва да 
ги пуснат обратно”, написа в Туи-
тър генералният секретар Антониу 
Гутериш.
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европейската комисия 
предлага на Съвета на еС да 
замрази 65 на сто от средства-

та за Унгария по три оператив-

ни програми от кохезионния 
фонд, което възлиза на около 
7,5 млрд. евро, съобщи евро-

комисарят по бюджета и ад-

министрацията Йоханес Хан. 
Става дума за средства, които 
възлизат на около 1/3 от пред-

видените пари за страната по 

политиката за сближаване. ев-

рокомисар Хан каза, че реше-

нието е взето единодушно от 
неговите колеги и се прилага 
за първи път от приемането на 
механизма за върховенството 
на закона от влизането му в 
сила през 2021 г. 

“първо, става дума за сис-

темни нередности, дефицити 
и слабости при обществените 
поръчки. второ, недостатъци 

при разрешаването на кон-

фликтите на интерес, както и 
загриженост за общественото 
доверие. трето, слабости при 
ефективното разследване на 
случаи, свързани с европей-

ските фондове. и накрая - не-

достатъци в антикорупцион-

ната рамка”, обясни Йоханес 
Хан причините за предложе-

нието на ек.
Съветът разполага с един 

месец да реши дали да приеме 
предложението, като срокът 
може да се удължи с още два. 
приемането може да стане с 
квалифицирано мнозинство. 

еврокомисар Хан уточни, 
че Унгария е направила някои 
предложения във връзка с тези 
опасения и допълни, че ек 
оценява положително част от 
тях. Затова Будапеща трябва 
да уведоми до 19 ноември за 

действията си в тази насока, 
след което отново ще бъде на-

правена съответната оценка, 
която да покаже дали бюдже-

тът на еС все още е под риск и 
дали са осъществени съответ-

ните реформи. “има ангажи-

менти за реформи, но предло-

жението ни е предупреждение 
за това, което ще се случи, ако 
те не бъдат изпълнени”, под-

черта еврокомисар Хан.

ЕК обмисля замразяване
на плащания за Унгария
Меркитевключватспираненаоколо7,5млрд.евро,коетое65настоотсредствата

таджикистан и кир-

гизстан си размениха 
нови обвинения за нару-

шаване на примирието по 
границата, където през 
последните дни имаше 
смъртоносни сблъсъци. 
около половината от 
970-километровата гра-

ница между двете цен-

тралноазиатски държави 
все още е оспорвана след 
тяхната 30-годишна не-

зависимост от СССр.
министерството на 

здравеопазването на 

киргизстан съобщи за 
24 убити цивилни и 87 
ранени. ведомството не 
посочи колко са били 
жертвите сред военните, 
но според камчибек та-

шиев, ръководител на 
държавния комитет за 
национална сигурност 
на киргизстан, броят 
им е голям. министер-

ството на извънредните 
ситуации обяви, че от 
зоната на конфликта са 
били евакуирани над  
136 000 цивилни.

тадижкистанските 
гранични служби обви-

ниха киргизката армия, 
че е обстрелвала два 
пъти техни позиции.

по време на срещата 
на върха в Узбекистан 
на Шанхайската органи-

зация за сътрудничество 
президентът на киргиз-

стан Садир Жапаров и 
таджикистанският му 
колега емомали рахмон 
се договориха за спира-

не на огъня и изтегляне 
на войските.

“Съндей таймс” пуб-

ликува на първата си 
страница разкритие, че 
висш съветник на преми-

ера лиз тръс е бил раз-
питван от агенти на ФБр 
за предполагаем заговор 
за подкуп на американски 
политик и намеса в аме-

риканските избори. Става 
дума за марк Фулбрук, 
старши съветник и на-

чалник щаба на даунинг 
стрийт, с пряка роля в оп-

ределянето на правител-

ствената стратегия.
Фулбрук вероятно 

е участвал в конспира-

ция за подкопаване де-

мокрацията на пуерто 
рико. разследването на 
ФБр е за предполагаем 
подкуп от страна на Ху-

лио Херера велутини, 

международен банкер и 
спонсор на британската 
консервативна партия. 
твърди се, че велутини 
е обещал на губернатора 
на пуерто рико Уанда 
васкес Гарсед $300 000 
за предизборната й кам-

пания през 2020 г., ако тя 
уволни ръководителя на 
финансовия регулатор на 
острова. 

партията на френския президент 
еманюел макрон “република, напред!” 
официално се преименува на “рене-

санс”, предадоха местните медии. Смя-

ната на името бе подкрепена от 87 на 
сто от участниците в проведен конгрес 
на формацията.

държавният глава е обявен за поче-

тен председател, ръководител е Стефан 
Сежурне. 37-годишният бивш сътруд-

ник на макрон е председател и на гру-

пата на партията в европейския парла-

мент.
“Ако не сме единни, крайната дес-

ница и левица ще вземат връх”, преду-

преди президентът.

председателят на долната камара на 
американския конгрес нанси пелоси е 
на тридневно посещение в Армения, 
малко след кървавите сблъсъци с Азер-

байджан, отнели живота на 215 души. 
Сраженията бяха прекратени в четвър-

тък с международно посредничество.
по думите на пелоси посещението й 

е силен символ на твърдия ангажимент 
на САЩ за мирна, просперираща и де-

мократична Армения, както и за стаби-

лен и сигурен кавказки регион.
тя е най-високопоставеният пред-

ставител на Съединените щати на по-

сещение в ереван след обявяването на 
независимост от СССр през 1991 г.

Партията на Макрон се 
преименува на „Ренесанс”

Пелоси с тридневно 
посещение в Армения

през 1972 г. София пода-

рява български рози на лон-

дон. през 90-те те изсъхват 
и биват изкоренени. “когато 
дойдох в британската столи-

ца, исках да видя тези рози, 
защото няма много места, 
свързани с България, защото 

българите, които сега сме дос-

та в обединеното кралство, 
са страшно много”, разказва 
пред Бнр нашият сънародник 
Бойко Боев, който от години 
живее и работи в британската 
столица като юрист в между-

народна компания.

“дойдох, но не открих 
български рози в “Сохо”, 
а този квартал е в центъра 
на лондон и това е площад, 
построен през XVII век, на 
който има различни цветни 
пространства. розите обаче 
ги нямаше, но имаше табелка 

на историята и телефон. оба-

дих се, за да попитам къде са, 
но се оказа, че през 90-те те са 
изсъхнали”, разказва Боев.

Заедно с приятели и съ-

мишленици събрали средства, 
поискали разрешение от общи-

ната в Уестминстър и засадили 

розите. “Защото сме дошли 
тук, живеем тук и искаме да 
възстановим историята на бъл-

гарските рози, да имаме бъл-

гарско място, нещо, за което да 
се грижим, защото сме българ-

ските лондончани”, заключава 
Бойко Боев.

Български рози в сърцето на Лондон

Таджикистан и Киргизстан
с взаимни обвинения

Висш съветник на Тръс 
е разпитван от ФБР

СниМкаБТа

Пострадали от наводненията в Пакистан протягат ръце към войниците, 
изпратени от правителството да раздават пакети с храна. Над 33 милиона 
души бяха засегнати от бедствието, при което бяха унищожени 70 на сто 
от пшеницата, посевите и памука
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n БСП беше безспорният 
социален стълб в управлени-
ето по време на редовния ка-
бинет. Нека да припомним 
какво беше постигнато в со-
циалната сфера и как то ще 
бъде надградено в следващия 
редовен кабинет с участието 
на БСП.

- Бсп постигна много в со-
циалната сфера. Бюджетът за 
тази година е с 22 млрд. лв. за 
социални политики благодаре-
ние на нашето участие в редов-
ния кабинет. не знам дали има 
нещо подобно за последните 
три десетилетия - да е направе-
но това, което ние успяхме да 
постигнем за 7 месеца. особено 
в тези времена на кризи, които 
връхлитат една след друга.

Българите заслужават да 
имат тези социални придобив-
ки. още при преговорите по ко-
алиционното споразумение ние 
от Бсп успяхме да наложим го-
ляма част от нашата програма. 
направихме наистина много и 
това ни дава право да влезем в 
тази предизборна кампания с 
високо вдигнати чела. трябва 
да кажем и какво не успяхме да 
направим заради краткия жи-
вот на редовното правителство, 
както и какво смятаме да напра-
вим за българските граждани. 

n Да обърнем внимание 
на младежката политика на 
партията.

- като говорим за младите 
хора, смятам, че на тях трябва 
да се обърне голямо внимание. 
не само заради страшната де-
мографска криза, която някои 
наричат катастрофа и не са да-
леч от истината. младите хора 
са една от уязвимите социални 
групи. да създаваш и отглеж-
даш деца у нас не е лесна ра-
бота. За едно младо семейство 
доходите са от решаващо зна-
чение и затова ние водим по-
следователна политика за тях-
ното повишаване. конкретно:
1. осигурихме безплатни 

детски градини и ясли. днес 
всички наши конкурентни 
партии се хвалят с това пости-
жение и си го приписват като 
заслуга. Успоредно с това ние 
осигурихме и компенсации за 

онези родители, за чиито деца 
не се намира място в детските 
заведения, така че да могат да 
посрещнат увеличените разхо-
ди. 
2. Увеличихме размера на 

майчинството през втората 
година от 380 лв. (на колкото 
го остави последният кабинет 
на ГерБ) на 710 лв., колкото е 
минималната заплата. да оста-
виш майчинството на 350 лв. 
на фона на вдигаща се средна 
заплата в страната е престъпле-
ние. Затова ние почти веднага 
вдигнахме майчинските до раз-
мера на минималната работна 
заплата. оттук нататък винаги 
ще настояваме втората година 
на майчинството да следва ми-
нималната заплата.
3. вдигнахме детските над-

бавки с 25 на сто.  сигурно на 
фона на нарастващите цени 
това изглежда недостатъчно, 
но това бяха възможностите. 
4. осигурихме на ученици-

те от 1 клас и 8 клас еднократ-
на помощ от 300 лв. смятаме, 
че всички деца от 1 до 8 клас 
заслужават такава помощ и за-
това в следващото управление 
ние ще наложим тази мярка, 
като увеличим помощта на 350 
лева. 
5. предлагаме също до-

ходите на младите хора до 26 
години да бъдат освободени от 
данъци.

така че има какво още мно-
го да се направи за младите 
хора и семействата с деца.

n Да поговорим за рабо-
тещите хора. Какво свърши 
БСП за тях и какво още смя-
та да надгради?

- Битува мнението, че дър-
жавата не трябва да се грижи 
за работещите хора, защото те 
имат постоянни доходи и могат 
да се справят сами. У нас обаче 
ситуацията е различна. много 
от трудещите се едва свързват 
двата края, не само заради ин-
флацията, но и заради изначал-
но ниското заплащане на труда 
им. това са т.нар. работещи бе-
дни. Затова направихме след-
ното:

Увеличихме минималната 
работна заплата на 710 лв. но не 
поради прищевките на синди-
кати и работодатели. постарах-
ме се плавното вдигане на мрЗ 
да бъде обвързано с обективни 
обстоятелства, както и с евро-
пейската директива за адекват-
ния размер на минималните 

заплати, която да позволява на 
европейските граждани да за-
доволяват текущите си нужди. 
ние изпреварихме малко съби-
тията и изработихме механи-
зъм, по който да става това уве-
личение. мрЗ трябва да е 50 на 
сто от средната работна заплата 
в страната. но за да се избегнат 
изкривяванията, важно е да се 
избере правилно референтния 
период. на този принцип пред-
лагаме минималната заплата от 
1 януари да стане 850 лв.

n И това ще се случи, ко-
гато БСП влезе във властта 
след изборите...

- и да не сме, пак ще на-
стояваме за това. но когато не 
си във властта, а си опозиция, 
може да предлагаш много ху-
бави неща, но те да не се изпъл-
нят. от опит знам, че управля-
ващите, особено когато ГерБ 
бяха такива, не се вслушват в 
гласа на опозицията. 

n Да, първоначално не се 
вслушват, а после си го вкар-
ват в програмата и си го при-
писват като тяхна заслуга. 
Като бившият министър на 
социалните грижи Сачева, 
която в едно предаване каза, 

че благодарение на ГЕРБ дет-
ските градини и яслите са 
безплатни. 

- да, не би трябвало да е 
така, но хората знаят кой какво 
е направил за тях.

да продължим с работещи-
те хора и мерките, които пред-
вижда Бсп за тях.

Увеличихме ваучерите за 
храна от 80 лв. на 200 лв., как-
то и техния обем. те вече могат 
да се използват и за туризъм, за 
културни мероприятия и други. 
още много неща могат да се 
направят за тях, но ако Бсп е 
във властта.

и пак да подчертая - ние 
можем да предложим съответ-
ните мерки за повишаване на 
доходите, но властта решава 
това. непрекъснато получава-
ме критики, че със силната си 
социална политика в тези седем 
месеца сме натоварили изклю-
чително много бюджета. слу-
шаме това сега и от служебния 
министър на финансите, която 
беше ресорен зам.-министър 
по бюджета по време на упра-
влението на редовния кабинет. 
всички тези мерки са съгласу-
вани навремето и с нея. много 
странно е, че сега тя говори, че 

мерките натоварват бюджета и 
това щяло да доведе до свръх 
дефицит. нямам представа как 
се формира този свръх дефи-
цит, като всяка стотинка разход 
е съгласуван лично с нея.

n Смятате ли, че служеб-
ният министър на финанси-
те изпълнява политическа 
поръчка да удари БСП тъкмо 
по социалната програма?

- не ми се иска да мисля, 
че г-жа росица велева участ-
ва тъкмо в този политически 
сценарий. но не мога да не за-
бележа, че усилията на всички 
служебни министри са насоче-
ни като че ли срещу Бсп. ние 
направихме силна социална 
политика и сега усилията са да 
се омаловажи постигнатото от 
Бсп.

За всички социално уязви-
ми групи имаше мерки за пови-
шаване на доходите и не може 
да се твърди, че едни са били 
облагодетелствани за сметка 
на други. така че тази атака е 
непонятна за мен. всеки, който 
ни атакува в момента, трябва да 
си даде сметка, че във времена 
на криза и сериозна инфлация, 
високи цени на енергия, дър-
жавата е призвана да помисли 
и за хората, които не могат да 
се справят сами с живота. не 
можем да ги оставим, образно 
казано, да умират от глад или 
да стоят на студено. 

n Да поговорим за доходи-
те на пенсионерите. Ще има 
ли преизчисление на пенсии-
те? 

- Увеличението на пенсиите 
е една от нашите каузи, защото 
у нас доходите на възрастните 
са изключително ниски.

вдигнахме им доходите 
средно с 12,8 на сто от декем-
ври 2021 г. и с 26% средно от 
юли 2022 г. това е сериозно, но 

пак повтарям - средно увеличе
ние.

в кампанията се срещам с 
много хора и повечето от тях 
изразяват задоволство. на фона 
на това, което ГерБ направиха 
в тази сфера за 12 години, ние 
направихме доста повече за хо
рата, при това само за 7 месеца.

от 1 октомври предстои 
преизчисление на пенсиите. 
то има за цел да отстрани една 
несправедливост - да изравни 
доходите на онези, които са 
се пенсионирали по-назад във 
времето, с тези на пенсионира
лите се по-скоро.

n Ще доживеят ли хо
рата това преизчисление 
на пенсиите, след като слу
жебното правителство даде 
зелена светлина за довършва
нето на АМ “Хемус” и твори 
два търга за ремонт на туне
лите в Правец и Витиня? Ще 
има ли достатъчно пари в 
бюджета за това?

- да. това преизчисление от 
1 октомври ще сближи старите 
с новите пенсии. то ще засегне 
около 715 000 души, които ще 
получат средно 15% увеличе
ние на доходите. тогава сред
ната пенсия от 669 лв. ще стане 
някъде към 720 лв. такива са 
предварителните изчисления.

парите за това са осигурени 
с актуализацията на бюджета 
от 1 юли. и тези пари не са от 
заеми. те са резултат от пови
шена събираемост в първото 
полугодие на тази година.

Аз мога да уверя пенсионе
рите, че служебното правител
ство няма как да отмени това 
преизчисление, защото то е 
заложено в Закона за бюджета 
на доо. А и към 1 октомври 
няма действащ парламент, кой
то да отмени това решение и 
да актуализира по друг начин 
бюджета.

друг е въпросът как ще се 
продължи занапред с увеличе
нието на пенсиите.

Ако Бсп влезе отново в 
изпълнителната власт, ще има 
нова актуализация на пенси
ите, така е записано в нашата 
програма. сега чувам много 
популизъм в посланията на 
едни нови партии, формации 
и движения, които се опитват 
да се маскират като социални 
и леви. Чувам ги да казват, че 
единственото решение е преиз
числението на пенсиите трябва 
да стане със средно осигурител
ния доход за 2021 г. съгласен 
съм, това е било и желанието 
на Бсп, но когато се пресмет
не колко ще струва това на 
бюджета, трябва честно да ка
жем на хората, че засега това 
е невъзможно. всички партии, 
които предлагат такова нещо, 
лъжат. няма как да се случи.

от 1 януари 2023 г. в пен
сионната система трябва да се 
случи нещо друго: коефици
ентът на тежест за една прос

лужена година трябва да стане 
от 1,35%, колкото е в момента, 
на 1,5% - референтна стойност, 
предложена от международна
та организация на труда.

слушах изказване на един 
от кандидатите на тези партии 
в предизборен дебат да казва, 
че той бил измислил това и 
даже го бил предложил преди 
години, но никой не му обър
нал внимание. това е политика 
на Бсп, откакто се помня. това 
е един от начините за увели
чаването на пенсиите. А тази 
референтна стойност от 1,5 
е заложена в документите на 
мот и ние трябва да се стре
мим колкото може по-скоро да 
я достигнем. 

другото, което трябва да се 
направи с пенсионната систе
ма, е кога да се случи осъвре
меняването на пенсиите. дали 
ще бъде с 50% от средния 
осигурителен доход и 50% - 
инфлацията, или само спрямо 
инфлацията, която превишава 
средния осигурителен доход, 
е въпрос на бъдещо решение. 
но от 1 юли догодина трябва 
да се случи това осъвременява
не. Ако инфлацията е сметната 
на 15%, значи пенсиите тряб
ва да се увеличат с толкова... 
обективно и точно, за да няма 
популизъм и заблуди. 

n Има и още постиже
ния на БСП в социалната 
сфера.

- Увеличихме социалната 
пенсия за старост от 170 лв. 
на 247 лв. това е една особе
на категория, получава се при 
недостатъчен трудов стаж. тя 
е държана години наред на из
куствено ниски нива. едва ли 
не това са мързеливи хора и 
затова не заслужават повече. 
но в тази група има хора, ко
ито имат по 25 години трудов 
стаж, но не им достига малко 
до изискуемия по закон, който 
се променя всяка година. още 
повече след 10 ноември 1989 
г., в първите години на т.нар. 
демокрация, много хора рабо
теха и работодателите не им 
плащаха осигуровки и съответ
но нямат осигурителен стаж. 
ние подходихме с особено 
внимание към тази категория 
хора. с размера на тази пенсия 

са свързани и други социални 
плащания, например пенси
ите на хората с увреждания, 
така че я вдигнахме на 247 лв. 
разбираме, че това не е голяма 
сума, но я увеличихме с 45% и 
това даде тласък на доходите 
на свързаните с нея категории. 
така постигнахме 45% ръст на 
пенсиите за инвалидност. с 
45% увеличихме и добавките 
за ветераните от войните.

n А вдовишките пенсии 
не трябва ли да се увеличат?

- в момента вдовишките 
добавки са 26,5% от доходи
те на починалия съпруг. ние 
предлагаме като първа стъпка 
този коефициент да бъде вди
гнат на 30%, с идеята в бъдеще 
този процент плавно да се уве
личава. всички обаче трябва 
да са наясно, че в солидарната 
система пенсията не се унасле
дява. 

и още - ще посоча като при
мер и добавката към пенсията 
от учителския фонд. този про
фесионален фонд, който е част 
от пенсионната система, за мое 
учудване се управлява добре. 
предлагаме за учителите да се 
увеличи добавката от 0,3% на 
0,5%. Ако редовният кабинет 
все още беше на власт, щяхме 
да го направим още сега, от 1 
октомври. при тези обстоятел
ства смятам, че във фонда има 
достатъчно ресурс, за да се слу
чи това увеличение още от 1 
януари догодина.

n Какво постигна и какво 
ще надгради БСП в мерките 
за уязвимите групи от насе
лението?

- Замразихме цените на 
тока за бита още в началото на 
управлението от ноември м.г. 
спомняте ли си как Бсп първа 
поиска да се наложи моратори
ум върху бясно увеличаващите 
се цени на енергоносителите? 
Голяма част от българите се 
отопляват на ток, например. 
но когато заговорихме за мора
ториума върху неговата цена, 
всички ни анатемосваха. въ
преки всичко ние настоявахме 
и мнозинството в парламента 
взе това решение. нека хората 
сами да си направят сметка как 
плащат енергията по цени, кои
то са горе-долу същите като от 

миналата година. представете 
си само, ако българите бяха 
излезли на свободния пазар на 
тока, какъвто беше планът това 
да се случи от началото на т.г. 
представете си само 700-800 
лв. за мегават и как българите 
ще плащат скъпия ток, с тези 
доходи. Ако не беше Бсп да 
поиска мораториум и да убеди 
партньорите си, че това е край
но необходимо, сега вече щеше 
да е страшно за всички.

и въпреки че въведохме 
този мораториум върху цените 
на тока, успяхме в социалното 
министерство да разширим об
хвата на хората, които могат да 
получат помощи за отопление. 
така над 261 000 домакинства 
получиха целева помощ за ото
пление. Успяхме също така да 
направим актуализацията на  
бюджета за тази година, че за 
новия отоплителен сезон 2022-
2023 г. обхватът на хората да се 
увеличи. намалихме критерии
те за получаване на тази помощ, 
така че броят на домакинствата 
с достъп до нея да се увеличи 
на 310 - 330 000. с много го
ляма борба и настояване пред 
нашите партньори успяхме да 
постигнем и да увеличим със 
100 лева тази помощ. това са 
постижения, които трябва да 
отбележат и най-черногледите.

коментира се, че това са 
социални плащания, които ги 
изяжда инфлацията, и е така, 
но без тях какво щяха да пра
вят хората сега? колко бълга
ри нямаше да преживеят онази 
зима, както и тази зима, която 
ни чака.

така че добрите неща тряб
ва да се отчитат. дори и да ни 
се виждат малко, нека не бъдем 
толкова черногледи и да при
знаем, че Бсп направи в това 
отношение възможното. при 
това почти на ръба на баланса 
на бюджета. 

n Г-н Гьоков, как се по
стига целта “стабилна и 
социална държава”, какъвто 
е слоганът на “БСП за Бълга
рия” в тази кампания?

- с работеща икономика. 
това е краткият отговор на 
този въпрос. Ще допълня още, 
че това се постига със силна 
лява партия в управлението на 
страната. Били сме свидетели 

на икономически подем, оба
че в онези времена социалната 
политика е куцала, тъй като уп
равлението на страната е било 
дясно ориентирано.

днес е екзотично да ми
слим, че само една партия ще 
управлява държавата. в близ
ките години управлението 
ще бъде коалиционно. Затова 
участието на една автентична 
лява партия със силна социал
на програма в управлението би 
гарантирало и силни социални 
политики в помощ на хората у 
нас. разбира се, при стабилна 
финансова система и работеща 
икономика.

Ще подчертая отново, че 
при редовното правителство 
България се нареди на първо 
място в европа по индустри
ално и икономическо развитие. 
така че приказките, че редовни
ят кабинет е сринал икономи
ката и финансите са абсолютно 
несъстоятелни... данните са от 
“евростат” и не могат да бъдат 
оспорени. 

n Но служебното прави
телство започна да спори с 
европейската статистика, 
веднага щом застъпи в МС.

- най-много ме подразни ко
ментарът им, че имало провал в 
социалната политика. Фактите 
говорят точно обратното. 

n В заключение, кажете 
на избирателите защо тряб
ва да се гласува за “БСП за 
България” с щ28 в интеграл
ната бюлетина на 2 октом
ври?

- доброто представяне на 
Бсп на тези избори минава 
през доверието на избирате
лите. “Бсп за България” има 
ясна и точна програма, със 
силни социални политики. 
призовавам всички, първо, 
да излязат да гласуват. второ, 
призовавам хората да сравнят 
програмите на партиите и то
гава да изберат най-доброто за 
себе си и за България. “Бсп за 
България” трябва да има силно 
представителство в парламен
та, както и в изпълнителната 
власт, за да се осъществят пла
новете в социалната сфера. и 
накрая - трябва да се гласува за 
“Бсп за България”, за да има 
силна, справедлива и социална 
държава.

ГеорГиГьоков:

Само силна лява партия във властта 
гарантира стабилна и социална държава
единственоБСПимаяснапрограмазаувеличениенадоходитенаработещитеипенсионерите,както
инапомощитезасоциалноуязвимитегрупи,заявиводачътналистатана“БСПзаБългария”вСтараЗагорапредБСТвИнтервю на  
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n БСП беше безспорният 
социален стълб в управлени
ето по време на редовния ка
бинет. Нека да припомним 
какво беше постигнато в со
циалната сфера и как то ще 
бъде надградено в следващия 
редовен кабинет с участието 
на БСП.

- Бсп постигна много в со
циалната сфера. Бюджетът за 
тази година е с 22 млрд. лв. за 
социални политики благодаре
ние на нашето участие в редов
ния кабинет. не знам дали има 
нещо подобно за последните 
три десетилетия - да е направе
но това, което ние успяхме да 
постигнем за 7 месеца. особено 
в тези времена на кризи, които 
връхлитат една след друга.

Българите заслужават да 
имат тези социални придобив
ки. още при преговорите по ко
алиционното споразумение ние 
от Бсп успяхме да наложим го
ляма част от нашата програма. 
направихме наистина много и 
това ни дава право да влезем в 
тази предизборна кампания с 
високо вдигнати чела. трябва 
да кажем и какво не успяхме да 
направим заради краткия жи
вот на редовното правителство, 
както и какво смятаме да напра
вим за българските граждани. 

n Да обърнем внимание 
на младежката политика на 
партията.

- като говорим за младите 
хора, смятам, че на тях трябва 
да се обърне голямо внимание. 
не само заради страшната де
мографска криза, която някои 
наричат катастрофа и не са да
леч от истината. младите хора 
са една от уязвимите социални 
групи. да създаваш и отглеж
даш деца у нас не е лесна ра
бота. За едно младо семейство 
доходите са от решаващо зна
чение и затова ние водим по
следователна политика за тях
ното повишаване. конкретно:

 осигурихме безплатни 
детски градини и ясли. днес 
всички наши конкурентни 
партии се хвалят с това пости
жение и си го приписват като 
заслуга. Успоредно с това ние 
осигурихме и компенсации за 

онези родители, за чиито деца 
не се намира място в детските 
заведения, така че да могат да 
посрещнат увеличените разхо
ди. 

 Увеличихме размера на 
майчинството през втората 
година от 380 лв. (на колкото 
го остави последният кабинет 
на ГерБ) на 710 лв., колкото е 
минималната заплата. да оста
виш майчинството на 350 лв. 
на фона на вдигаща се средна 
заплата в страната е престъпле
ние. Затова ние почти веднага 
вдигнахме майчинските до раз
мера на минималната работна 
заплата. оттук нататък винаги 
ще настояваме втората година 
на майчинството да следва ми
нималната заплата.

 вдигнахме детските над
бавки с 25 на сто.  сигурно на 
фона на нарастващите цени 
това изглежда недостатъчно, 
но това бяха възможностите. 

 осигурихме на ученици
те от 1 клас и 8 клас еднократ
на помощ от 300 лв. смятаме, 
че всички деца от 1 до 8 клас 
заслужават такава помощ и за
това в следващото управление 
ние ще наложим тази мярка, 
като увеличим помощта на 350 
лева. 

 предлагаме също до
ходите на младите хора до 26 
години да бъдат освободени от 
данъци.

така че има какво още мно
го да се направи за младите 
хора и семействата с деца.

n Да поговорим за рабо
тещите хора. Какво свърши 
БСП за тях и какво още смя
та да надгради?

- Битува мнението, че дър
жавата не трябва да се грижи 
за работещите хора, защото те 
имат постоянни доходи и могат 
да се справят сами. У нас обаче 
ситуацията е различна. много 
от трудещите се едва свързват 
двата края, не само заради ин
флацията, но и заради изначал
но ниското заплащане на труда 
им. това са т.нар. работещи бе
дни. Затова направихме след
ното:

Увеличихме минималната 
работна заплата на 710 лв. но не 
поради прищевките на синди
кати и работодатели. постарах
ме се плавното вдигане на мрЗ 
да бъде обвързано с обективни 
обстоятелства, както и с евро
пейската директива за адекват
ния размер на минималните 

заплати, която да позволява на 
европейските граждани да за
доволяват текущите си нужди. 
ние изпреварихме малко съби
тията и изработихме механи
зъм, по който да става това уве
личение. мрЗ трябва да е 50 на 
сто от средната работна заплата 
в страната. но за да се избегнат 
изкривяванията, важно е да се 
избере правилно референтния 
период. на този принцип пред
лагаме минималната заплата от 
1 януари да стане 850 лв.

n И това ще се случи, ко
гато БСП влезе във властта 
след изборите...

- и да не сме, пак ще на
стояваме за това. но когато не 
си във властта, а си опозиция, 
може да предлагаш много ху
бави неща, но те да не се изпъл
нят. от опит знам, че управля
ващите, особено когато ГерБ 
бяха такива, не се вслушват в 
гласа на опозицията. 

n Да, първоначално не се 
вслушват, а после си го вкар
ват в програмата и си го при
писват като тяхна заслуга. 
Като бившият министър на 
социалните грижи Сачева, 
която в едно предаване каза, 

че благодарение на ГЕРБ дет
ските градини и яслите са 
безплатни. 

- да, не би трябвало да е 
така, но хората знаят кой какво 
е направил за тях.

да продължим с работещи
те хора и мерките, които пред
вижда Бсп за тях.

Увеличихме ваучерите за 
храна от 80 лв. на 200 лв., как
то и техния обем. те вече могат 
да се използват и за туризъм, за 
културни мероприятия и други. 
още много неща могат да се 
направят за тях, но ако Бсп е 
във властта.

и пак да подчертая - ние 
можем да предложим съответ
ните мерки за повишаване на 
доходите, но властта решава 
това. непрекъснато получава
ме критики, че със силната си 
социална политика в тези седем 
месеца сме натоварили изклю
чително много бюджета. слу
шаме това сега и от служебния 
министър на финансите, която 
беше ресорен зам.-министър 
по бюджета по време на упра
влението на редовния кабинет. 
всички тези мерки са съгласу
вани навремето и с нея. много 
странно е, че сега тя говори, че 

мерките натоварват бюджета и 
това щяло да доведе до свръх 
дефицит. нямам представа как 
се формира този свръх дефи-
цит, като всяка стотинка разход 
е съгласуван лично с нея.

n Смятате ли, че служеб-
ният министър на финанси-
те изпълнява политическа 
поръчка да удари БСП тъкмо 
по социалната програма?

- не ми се иска да мисля, 
че г-жа росица велева участ-
ва тъкмо в този политически 
сценарий. но не мога да не за-
бележа, че усилията на всички 
служебни министри са насоче-
ни като че ли срещу Бсп. ние 
направихме силна социална 
политика и сега усилията са да 
се омаловажи постигнатото от 
Бсп.

За всички социално уязви-
ми групи имаше мерки за пови-
шаване на доходите и не може 
да се твърди, че едни са били 
облагодетелствани за сметка 
на други. така че тази атака е 
непонятна за мен. всеки, който 
ни атакува в момента, трябва да 
си даде сметка, че във времена 
на криза и сериозна инфлация, 
високи цени на енергия, дър-
жавата е призвана да помисли 
и за хората, които не могат да 
се справят сами с живота. не 
можем да ги оставим, образно 
казано, да умират от глад или 
да стоят на студено. 

n Да поговорим за доходи-
те на пенсионерите. Ще има 
ли преизчисление на пенсии-
те? 

- Увеличението на пенсиите 
е една от нашите каузи, защото 
у нас доходите на възрастните 
са изключително ниски.

вдигнахме им доходите 
средно с 12,8 на сто от декем-
ври 2021 г. и с 26% средно от 
юли 2022 г. това е сериозно, но 

пак повтарям - средно увеличе-
ние.

в кампанията се срещам с 
много хора и повечето от тях 
изразяват задоволство. на фона 
на това, което ГерБ направиха 
в тази сфера за 12 години, ние 
направихме доста повече за хо-
рата, при това само за 7 месеца.

от 1 октомври предстои 
преизчисление на пенсиите. 
то има за цел да отстрани една 
несправедливост - да изравни 
доходите на онези, които са 
се пенсионирали по-назад във 
времето, с тези на пенсионира-
лите се по-скоро.

n Ще доживеят ли хо-
рата това преизчисление 
на пенсиите, след като слу-
жебното правителство даде 
зелена светлина за довършва-
нето на АМ “Хемус” и твори 
два търга за ремонт на туне-
лите в Правец и Витиня? Ще 
има ли достатъчно пари в 
бюджета за това?

- да. това преизчисление от 
1 октомври ще сближи старите 
с новите пенсии. то ще засегне 
около 715 000 души, които ще 
получат средно 15% увеличе-
ние на доходите. тогава сред-
ната пенсия от 669 лв. ще стане 
някъде към 720 лв. такива са 
предварителните изчисления.

парите за това са осигурени 
с актуализацията на бюджета 
от 1 юли. и тези пари не са от 
заеми. те са резултат от пови-
шена събираемост в първото 
полугодие на тази година.

Аз мога да уверя пенсионе-
рите, че служебното правител-
ство няма как да отмени това 
преизчисление, защото то е 
заложено в Закона за бюджета 
на доо. А и към 1 октомври 
няма действащ парламент, кой-
то да отмени това решение и 
да актуализира по друг начин 
бюджета.

друг е въпросът как ще се 
продължи занапред с увеличе-
нието на пенсиите.

Ако Бсп влезе отново в 
изпълнителната власт, ще има 
нова актуализация на пенси-
ите, така е записано в нашата 
програма. сега чувам много 
популизъм в посланията на 
едни нови партии, формации 
и движения, които се опитват 
да се маскират като социални 
и леви. Чувам ги да казват, че 
единственото решение е преиз-
числението на пенсиите трябва 
да стане със средно осигурител-
ния доход за 2021 г. съгласен 
съм, това е било и желанието 
на Бсп, но когато се пресмет-
не колко ще струва това на 
бюджета, трябва честно да ка-
жем на хората, че засега това 
е невъзможно. всички партии, 
които предлагат такова нещо, 
лъжат. няма как да се случи.

от 1 януари 2023 г. в пен-
сионната система трябва да се 
случи нещо друго: коефици-
ентът на тежест за една прос-

лужена година трябва да стане 
от 1,35%, колкото е в момента, 
на 1,5% - референтна стойност, 
предложена от международна-
та организация на труда.

слушах изказване на един 
от кандидатите на тези партии 
в предизборен дебат да казва, 
че той бил измислил това и 
даже го бил предложил преди 
години, но никой не му обър-
нал внимание. това е политика 
на Бсп, откакто се помня. това 
е един от начините за увели-
чаването на пенсиите. А тази 
референтна стойност от 1,5 
е заложена в документите на 
мот и ние трябва да се стре-
мим колкото може по-скоро да 
я достигнем. 

другото, което трябва да се 
направи с пенсионната систе-
ма, е кога да се случи осъвре-
меняването на пенсиите. дали 
ще бъде с 50% от средния 
осигурителен доход и 50% - 
инфлацията, или само спрямо 
инфлацията, която превишава 
средния осигурителен доход, 
е въпрос на бъдещо решение. 
но от 1 юли догодина трябва 
да се случи това осъвременява-
не. Ако инфлацията е сметната 
на 15%, значи пенсиите тряб-
ва да се увеличат с толкова... 
обективно и точно, за да няма 
популизъм и заблуди. 

n Има и още постиже-
ния на БСП в социалната 
сфера.

- Увеличихме социалната 
пенсия за старост от 170 лв. 
на 247 лв. това е една особе-
на категория, получава се при 
недостатъчен трудов стаж. тя 
е държана години наред на из-
куствено ниски нива. едва ли 
не това са мързеливи хора и 
затова не заслужават повече. 
но в тази група има хора, ко-
ито имат по 25 години трудов 
стаж, но не им достига малко 
до изискуемия по закон, който 
се променя всяка година. още 
повече след 10 ноември 1989 
г., в първите години на т.нар. 
демокрация, много хора рабо-
теха и работодателите не им 
плащаха осигуровки и съответ-
но нямат осигурителен стаж. 
ние подходихме с особено 
внимание към тази категория 
хора. с размера на тази пенсия 

са свързани и други социални 
плащания, например пенси-
ите на хората с увреждания, 
така че я вдигнахме на 247 лв. 
разбираме, че това не е голяма 
сума, но я увеличихме с 45% и 
това даде тласък на доходите 
на свързаните с нея категории. 
така постигнахме 45% ръст на 
пенсиите за инвалидност. с 
45% увеличихме и добавките 
за ветераните от войните.

n А вдовишките пенсии 
не трябва ли да се увеличат?

- в момента вдовишките 
добавки са 26,5% от доходи-
те на починалия съпруг. ние 
предлагаме като първа стъпка 
този коефициент да бъде вди-
гнат на 30%, с идеята в бъдеще 
този процент плавно да се уве-
личава. всички обаче трябва 
да са наясно, че в солидарната 
система пенсията не се унасле-
дява. 

и още - ще посоча като при-
мер и добавката към пенсията 
от учителския фонд. този про-
фесионален фонд, който е част 
от пенсионната система, за мое 
учудване се управлява добре. 
предлагаме за учителите да се 
увеличи добавката от 0,3% на 
0,5%. Ако редовният кабинет 
все още беше на власт, щяхме 
да го направим още сега, от 1 
октомври. при тези обстоятел-
ства смятам, че във фонда има 
достатъчно ресурс, за да се слу-
чи това увеличение още от 1 
януари догодина.

n Какво постигна и какво 
ще надгради БСП в мерките 
за уязвимите групи от насе-
лението?

- Замразихме цените на 
тока за бита още в началото на 
управлението от ноември м.г. 
спомняте ли си как Бсп първа 
поиска да се наложи моратори-
ум върху бясно увеличаващите 
се цени на енергоносителите? 
Голяма част от българите се 
отопляват на ток, например. 
но когато заговорихме за мора-
ториума върху неговата цена, 
всички ни анатемосваха. въ-
преки всичко ние настоявахме 
и мнозинството в парламента 
взе това решение. нека хората 
сами да си направят сметка как 
плащат енергията по цени, кои-
то са горе-долу същите като от 

миналата година. представете 
си само, ако българите бяха 
излезли на свободния пазар на 
тока, какъвто беше планът това 
да се случи от началото на т.г. 
представете си само 700-800 
лв. за мегават и как българите 
ще плащат скъпия ток, с тези 
доходи. Ако не беше Бсп да 
поиска мораториум и да убеди 
партньорите си, че това е край-
но необходимо, сега вече щеше 
да е страшно за всички.

и въпреки че въведохме 
този мораториум върху цените 
на тока, успяхме в социалното 
министерство да разширим об-
хвата на хората, които могат да 
получат помощи за отопление. 
така над 261 000 домакинства 
получиха целева помощ за ото-
пление. Успяхме също така да 
направим актуализацията на  
бюджета за тази година, че за 
новия отоплителен сезон 2022-
2023 г. обхватът на хората да се 
увеличи. намалихме критерии-
те за получаване на тази помощ, 
така че броят на домакинствата 
с достъп до нея да се увеличи 
на 310 - 330 000. с много го-
ляма борба и настояване пред 
нашите партньори успяхме да 
постигнем и да увеличим със 
100 лева тази помощ. това са 
постижения, които трябва да 
отбележат и най-черногледите.

коментира се, че това са 
социални плащания, които ги 
изяжда инфлацията, и е така, 
но без тях какво щяха да пра-
вят хората сега? колко бълга-
ри нямаше да преживеят онази 
зима, както и тази зима, която 
ни чака.

така че добрите неща тряб-
ва да се отчитат. дори и да ни 
се виждат малко, нека не бъдем 
толкова черногледи и да при-
знаем, че Бсп направи в това 
отношение възможното. при 
това почти на ръба на баланса 
на бюджета. 

n Г-н Гьоков, как се по-
стига целта “стабилна и 
социална държава”, какъвто 
е слоганът на “БСП за Бълга-
рия” в тази кампания?

- с работеща икономика. 
това е краткият отговор на 
този въпрос. Ще допълня още, 
че това се постига със силна 
лява партия в управлението на 
страната. Били сме свидетели 

на икономически подем, оба-
че в онези времена социалната 
политика е куцала, тъй като уп-
равлението на страната е било 
дясно ориентирано.

днес е екзотично да ми-
слим, че само една партия ще 
управлява държавата. в близ-
ките години управлението 
ще бъде коалиционно. Затова 
участието на една автентична 
лява партия със силна социал-
на програма в управлението би 
гарантирало и силни социални 
политики в помощ на хората у 
нас. разбира се, при стабилна 
финансова система и работеща 
икономика.

Ще подчертая отново, че 
при редовното правителство 
България се нареди на първо 
място в европа по индустри-
ално и икономическо развитие. 
така че приказките, че редовни-
ят кабинет е сринал икономи-
ката и финансите са абсолютно 
несъстоятелни... данните са от 
“евростат” и не могат да бъдат 
оспорени. 

n Но служебното прави-
телство започна да спори с 
европейската статистика, 
веднага щом застъпи в МС.

- най-много ме подразни ко-
ментарът им, че имало провал в 
социалната политика. Фактите 
говорят точно обратното. 

n В заключение, кажете 
на избирателите защо тряб-
ва да се гласува за “БСП за 
България” с щ28 в интеграл-
ната бюлетина на 2 октом-
ври?

- доброто представяне на 
Бсп на тези избори минава 
през доверието на избирате-
лите. “Бсп за България” има 
ясна и точна програма, със 
силни социални политики. 
призовавам всички, първо, 
да излязат да гласуват. второ, 
призовавам хората да сравнят 
програмите на партиите и то-
гава да изберат най-доброто за 
себе си и за България. “Бсп за 
България” трябва да има силно 
представителство в парламен-
та, както и в изпълнителната 
власт, за да се осъществят пла-
новете в социалната сфера. и 
накрая - трябва да се гласува за 
“Бсп за България”, за да има 
силна, справедлива и социална 
държава.

Само силна лява партия във властта 
гарантира стабилна и социална държава
ЕдинственоБСПимаяснапрограмазаувеличениенадоходитенаработещитеипенсионерите,както
инапомощитезасоциалноуязвимитегрупи,заявиводачътналистатана„БСПзаБългария”вСтараЗагорапредБСТВ
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За децата  
и младите хора:
 осигурихме безплатни 

детски градини и ясли
 Увеличихме размера на 

майчинството през втората 
година от 650 лв. на 710 лв.

 Увеличихме детските 
надбавки

 осигурихме 300 лв. ед-

нократна помощ за първок-

ласници и осмокласници
 постигнахме 600 лв. 

необлагаем минимум за пър-

во дете, 1200 лв. за второ
За икономиката:
 станахме първи по ръст 

на промишленото производ-

ство в европа
 постигнахме четвърто 

място по растеж на бвп в ес
 компенсирахме фирми-

те за цените на тока
 изплатихме 95 млн. 

лв. за запазване заетостта на  
78 000 работници в почти 
4000 фирми

 изплатихме близо 2 
млрд. лв., за да се запази ра-

ботата на над 300 000 бъл-

гари 
За работещите:
 Увеличихме минимал-

ната работна заплата от 650 
лв. на 710 лв.

 Увеличихме ваучерите 
за храна от 80 лв. на 200 лв. 
на месец

За Земеделците:
 изплатихме 317 млн. 

лв. в секторите “Животновъд-

ство” и “растениевъдство”
 изплатихме 400 млн. 

лв. за развитие на селските 
райони и над 30 млн. лв. за 
морско дело, и рибарство

 изплатихме 814 млн. 
лв. директни плащания

За пенсионерите:
 средно увеличихме 

пенсиите: от декември 2021 
г. с 12,8%, от юли 2022 г. с 
26%

 Увеличихме минимална-

та пенсия от 370 лв. на 467 лв. 
 повишихме средния 

размер на пенсиите и той 
достигна 669 лв. 

 Увеличихме размера на 
социалната пенсия за старост 
от 170 лв. на 247 лв.

 постигнахме 45% ръст 

на социалните пенсии за ин-

валидност
 повишихме с 45% до-

бавките за ветераните от вой-

ните и за чужда помощ
За уяЗвимите групи:

 замразихме цените на 
тока

 изплатихме на над 260 
хиляди домакинства целе-

ва помощ за отопление през 
зимния сезон 2021/2022 г.

 Увеличихме месечната 
финансова подкрепа за хора-

та с увреждания 
 повишихме средствата 

за предоставяне на лична по-

мощ с 223,5 млн. лв.
 Увеличихме парите за 

подкрепа на хората с увреж-

дания с над 280 млн. лв. 
 повишихме минимално-

то дневно обезщетение за без-

работица от 12 лв. на 18 лв.
 повишихме максимал-

ното дневно обезщетение за 
безработица от 74,29 лв. на 
85,71 лв.

За децата и младите 
хора ще се борим За:

 безплатни учебници за 
всички от 1 до 12 клас

 безплатни лекарства за 
деца до 14-годишна възраст

 нулев данък върху до-

ходите от труд до навършва-

не на 26 години
 еднократна помощ при 

раждане: първо дете - 500 лв., 
второ - 1000 лв., трето - 1500 
лв., всяко следващо - 200 лв.

 Увеличаване размера 

на еднократната помощ за 
майки-студентки от 2880 лв. 
на 6500 лв.

 еднократна помощ от 
350 лв. за всички деца от I до 
IV клас в началото на всяка 
учебна година

 всички процедури за 
хора с репродуктивни про-

блеми - напълно безплатно
За икономиката 

предлагаме:
 продължаваме компен-

сациите на фирмите за цените 
на тока

 програма за компенса-

ции за цената на газа
 осигуряване на евти-

ни и гарантирани доставки 
на газ, включително от “Газ-

пром”
 освобождаване от да-

нък за стартиращи компании
За работещите 
ще осигурим:

 Увеличаване на мини-

малната работна заплата на 
850 лв.

 необлагаем минимум в 
размер прага на бедност, като 
първа стъпка към прогресив-

но подоходно облагане

За Земеделците 
ще работим За:

 подкрепа на зеленчу-

копроизводство, овощарство, 
биоземеделие и животновъд-

ство
 възстановяване на “на-

поителни системи” 
 изграждане на държавни 

земеделски борси, намаляване 
веригата на прекупвачите

За пенсионерите 
гарантираме:

 преизчисляване на пен-

сиите
 от 1 октомври средна-

та пенсия става 722 лв., тава-

нът на пенсиите се повишава 
и ще достигне 3400 лв.

 Увеличение на добавка-

та от Учителския пенсионен 
фонд от 0,33% до 0,5% от раз-

мера на пенсията
 Увеличаване “вдовиш-

ките добавки” на 30% или 
повече

За уяЗвимите групи 
ще се погрижим За:
 замразяване цените на 

газ, вода и парно
 намаляване на 9% на 

ддс върху медицинските из-

делия и лекарствата
За културните дейци 

планираме:
 1% от бвп бюджет за 

култура 
 равнопоставеност при 

държавното финансиране 
За регионите 
предлагаме:

 да създадем национа-

лен фонд за сближаване меж-

ду регионите, насочен към 
изостаналите региони

 приоритет върху севе-

розападна българия, родопи-

те, странджа-сакар

 САМО ЗА 7 МЕСЕЦА
ОБЕЩАНО - ИЗПЪЛНЕНО

ОБЕЩАВАМЕ - 
ЩЕ ИЗПЪЛНИМ
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“За седем месеца успяхме 
да свършим неща, които ГерБ 
не успяха за 12 години. след 
2 октомври трябва да продъл-
жим това, което започнахме.” 
това заяви водачът на листата 
на “Бсп за България” в си-

листра момчил неков в пре-
даването “думата е ваша” по 
Бств. 

той подчерта, че е остана-
ла още много работа и даде 
пример с преизчисляването на 
пенсиите, с което Бсп ще се 
заеме веднага след 2 октомври. 
“Хората оценяват това, което 
направихме с повишението 
на пенсиите, защото виждат 
какви са цените в магазините, 
и разбират, че ако го нямаше 
това увеличение, нещата вече 
щяха да бъдат катастрофални. 

специално за силистренци, 
което е важно от национално 
значение и трябва да бъде ре-
шено, е мост силистра-калъ-
раш. сега фериботът дори да е 

действащ, е нефункционален”, 
каза неков.  

той посочи някои от ак-
центите от програмата на 
левицата, които ще отстоя-
ва в парламента. един от тях 
е оземляване на младите от 
държавния поземлен фонд. 
“това означава, че трябва да 
се промени законодателство-
то, за да са с приоритет млади-
те фермери. само в силистра 
има 90 хиляди дка държавна 
земя, която може да бъде пре-
отдадена на тях за 10-20 годи-
ни, за да могат те да развиват 
стопанства”, обясни кандида-
тът за народен представител.

“трябва да изработим за-
конодателство не само за за-

ети хора, но и за тези, които 
искат да се самонаемат. мно-
го от младите искат да рабо-
тят за себе си. става въпрос 
за дистанционна работа. като 
лява партия трябва да поведем 
диалога за осъвременяване на 
сферата на законодателството 
на самонаетите хора”, посочи 
момчил неков.

той подчерта, че в минис-
терството на земеделието, в 
което доскоро беше замест-
ник-министър, вече е изграден 
сериозен финансов ресурс, 
който да стимулира произво-
дители да се обединяват и да 
осъществяват обща реализа-
ция на продукцията на пазара. 
“следващата стъпка е инфор-

миране, за да знаят те как да 
се обединят и да го правят”, 
добави неков. 

социалистът коментира 
още, че в ББр като допустими 
лица за кредитиране трябва 
да се включат малки и сред-
ни ферми и стартъп компании 
на млади предприемачи. те 
също трябва да бъдат подпо-
могнати. 

“излезте да гласувате, за-
щото всеки действителен глас 
размива всеки купен глас. не 
позволявайте купените гласо-
ве да имат тежест. разчитаме 
на вашата гражданска актив-
ност и самосъзнание”, призова 
момчил неков своите съграж-
дани.

“едно от основните нас-
тоявания на Бсп е учебни-
ците до 12 клас да бъдат без-
платни.” това обяви в ефира 
на Бств водачът на листата 
на “Бсп за България в ловеч 
вяра емилова.

“в нашата програма сме 
заложили да се увеличат 
средствата за първокласници 
и осмокласници. предлагаме 
и да има безплатни лекарства 
за деца до 14-годишна въз-
раст. увеличена е на 350 лв. 
еднократната помощ за всич-
ки деца от 1 до 4 клас - за 
началото на всяка учебна го-
дина. Заставаме зад идеята да 
има по един учебник за всеки 
предмет и сме категорично 
за промяна в модела на обра-
зованието, промяна в модела 
парите да следват ученика, 
защото тази система не рабо-
ти”, категорична е тя. и при-
помни: “увеличена е и ед-
нократната помощ за майки, 

които са студентки, на 6500 
лева. това е част от социал-
ния ни пакет, насочен към 
младите хора”, обобщи вяра 
емилова мерките на левицата 
и обяви, че Бсп ще настоява 
всички инвитро процедури за 
млади семейства да бъдат на-
пълно безплатни.

“само преди няколко ме-
сеца бяхме пред вратите на 
аеЦ “Белене”, защото без 
този проект нямаме чиста, 
евтина и екологична енергия. 
подкрепихме преди дни дис-
кусията в плевен. в региона-
лен мащаб за плевен и ловеч 
изграждането на аеЦ “Беле-
не” е важно, защото над 10 
хиляди души ще са ангажи-
рани да работят по изгражда-
нето на площадката, а над 30 
на сто от българските фир-
ми ще могат да получат по-
ръчки за различни дейности 
около строежа на атомната 
централа. по този начин ще 

стимулираме и бизнеса в ра-
йона. Заставаме твърдо за из-
граждането на централата в 
Белене - това е политика на 
Българската социалистиче-
ска партия”, коментира еми-
лова.

водачът на листата в ло-
веч изтъкна като един от ос-
новните проблеми в региона 
целогодишната проходимост 
на прохода Беклемето. “до 
момента има средства за про-
ектиране, а сега са необходи-
ми средства за изграждане на 
снегозащитните съоръжения. 
продължаваме активно да 
работим и за изграждането 
на спортна зала в троян и ре-

монтиране на спортната база 
в ловеч, както и за разрабова-
не на цялостен туристически 
продукт, представящ всички 
възможности за туризъм в 
региона”, допълни тя прио-
ритетите на местно ниво.

“в това управление Бсп 
доказа, че е социален стълб, 
ние сме предвидима партия 
с опит и кадри, които могат 
да реализират най-добрата 
политика за България. Затова 
призовавам всички хора да не 
се колебаят и на 2 октомври 
да кажат “да!” на коалиция 
“Бсп за България” с номер 
28. няма да ви разочарова-
ме”, подчерта вяра емилова.

ВяраЕмилоВа,Водачналистата
на„БсПзаБългария”ВлоВЕч:

Необходима е 
промяна в модела 
на образованието

момчилнЕкоВ,Водачналистатана„БсПзаБългария”Всилистра:

За 7 месеца свършихме повече, 
отколкото ГЕРБ за 12 години

“системата за управление 
на отпадъците само привидно 
не е сред първите приорите-
ти на едно управление, но тя 
реално засяга всяка сфера на 
живот и стандарт.” това заяви 
на поредица от срещи с пред-
ставители на бизнеса и непра-
вителствени организации ма-
нол Генов, втори в листата на 
“Бсп за България” в пловдив 
област. “като председател, а 
преди това и като заместник-
председател на парламентар-
ната комисия по околна среда 
и води, познавам много добре 
недостатъците и нуждите на 

системата за отпадъци, затова 
съм категоричен, че Бсп има 
стройна и аргументирана про-
грама в сектора”, каза Генов. 

“управлението на водите 
и въздуха е акцент в плат-
формата ни за управление. но 
дългият монопол на управле-
ние на ГерБ деформира много 
от тези политики и неслучай-
но страната ни търпи пореди-
ца от наказателни процедури 
от ек. в същото време не е 
за пренебрегване и недорас-
лата ни за европейските стан-
дарти екологична политика 
и в сферата на управление 

на отпадъците. дори и в мо-
мента служебното правител-
ство признава, че се занимава 
най-вече с минимизиране на 
санкциите за неразчистените 
през рекултивация стари депа 
за отпадъци. какво се случва 
обаче в системата на раздел-
ното събиране на отпадъците 
е не по-малко важно. вярвам, 
че за новия парламент и пра-
вителство актуализирането на 
законодателството за стиму-
лиране на разделното смето-
събиране ще бъде сред прио-
ритетите”, каза Генов. 

“Бсп за България” от-
стоява в тази кампания, а и в 
реалното управление преди и 
след нея, още една екологич-
на тема - чистотата на атмос-
ферния въздух в градовете. 

много е лицемерно и дори 
цинично държавата да има ан-
гажимент да следи състояние-
то на въздуха, който дишаме, 
но само в големите градове. 
а по-малките, а децата и въз-
растните там друго качество 
ли са”, пита социалистът. на 
последното управление на 
ГерБ до май 2021 г. удобно 
не му достигна време, за да 
се потърси обяснение за сери-
озния провал на програмата, 
чрез която трябваше много 
градове за милиони европей-
ско финансиране да сменят 
отоплението си така, че то да 
не изхвърля вредни емисии. 
тази програма е драматично 
закъсала, но парите са усвое-
ни, за жалост, някак, заключи 
манол Генов. той призова на 

2 октомври избирателите да 
не забравят на кого и за какво 
разчитат да е част от управле-
нието и да подкрепят “Бсп за 
България” с №28.

манолгЕноВ,ВториВлистатана„БсПзаБългария”ВПлоВдиВоБласт:

За ефективно, а не монополно 
управление на отпадъците
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понеделник
19 септември

със спектакъла “кръсто-

път на надеждите” започва 
сезонът на нов театър - ндк, 
на 19 септември от 19,30 ч. ре-

жисьорка е клара армандова, 
композитор - добромир ки-

сьов, текст на песните - нона 
Йотова, хореография - Явор 
костов, сценографска среда - 
Йордан карачивиев. участват 
нона Йотова и Явор костов. 
продукцията е на театрално 
студио “визион”.

“кръстопът на надеждите” 
разгръща неудържимо смешни-

те преживелици на две човеш-

ки същества в стремежа им да 
бъдат оценени като личности. 
Бъни (нона Йотова) е българка, 
намерила убежище в “по-студе-

на” държава. истинското й име 
е Бонка. Бъни има актьорски та-

лант и мечтае да стане филмова 
звезда, но вместо това й пред-

лагат да участва във “филми 
за възрастни”. Финула мърфи 
(Явор костов) има уникален 
писателски талант, който обаче, 
вместо да радва, плаши околни-

те. За разлика от Бъни, Финула 
не познава никоя страна извън 
пределите на родното си място. 

на 20 септември програ-

мата продължава с моноспек-

такъла на Яна огнянова “пре-

подавай трудно”. авторка и 
режисьорка е Здрава камено-

ва, сценография - ани Янакие-

ва, музика - павел терзийски.
театрално-музикалният 

пърформанс по текстове на 
димитър воев “Част от ко-

лекция” е в афиша на 22 сеп-

тември. драматизацията и ре-

жисурата са на иван Юруков, 
аранжимент “терпентина”. 
участват иван Юруков - ки-

тара, укулеле, вокал, стоян 
младенов - цигулка, вокал, 
николай димитров - ударни, 
вокал, и милен апостолов - 
пиано, вокал.

иван Юруков може да 
гледаме и следващата вечер -  
23 септември, в моноспек-

такъла “пилето, което казва 
ку”, продукция на пк “вага-

бонти”. автор е александър 
урумов, режисьор - иван 
Юруков, композитор - миха-

ил Шишков-баща.
“антихрист” по едноимен-

ния роман на емилиян станев 
- с драматизацията и режису-

рата на Бойко илиев, ни връ-

ща към българската класика 
на 25 септември. в ролите са 
елена петрова, веселин кала-

новски, ники сотиров и лю-

бомир ковачев. продукция 

- нов театър - ндк.
орлин дяков ще изпъл-

ни авторския си спектакъл 
“това съм аз, това си ти” на 
27 септември с участието на 
стефан сърчаджиев и вели-

зара петкова, музика - краси 
Янев. още един моноспек-

такъл може да гледаме след-

ващата вечер - “вкусът на 
живота” на наталия Цекова. 
автори са Здрава каменова и 
светльо томов, музика - па-

вел терзийски, сценография 
и костюм - стефания колева. 
продукция на “алос” с под-

крепата на министерството 
на културата.

“Жената е странно живот-

но” на Яна огнянова е в про-

грамата на 29 септември. ав-

торка и режисьорка е Здрава 
каменова. на 30-и павел еми-

лов, теодора Захариева, ели-

ца костова и теодора Цанова 
ще представят “дневниците 
на адам и ева”. продукцията 
е на фондация “ведна” с под-

крепата на нФ “култура”.
представленията и музи-

калните концерти в нов теа-

тър - ндк, са от 19,30 ч.

театър “софия” поста-

вя началото на театралния 
сезон с ново заглавие в ре-

пертоара си. “невинно мал-

ко убийство” на Жан-пиер 
мартинез е “черна коме-

дия”, която разплита сложен 
любовен четириъгълник 
между две приятелски се-

мейства. премиерата е на  
19 септември от 19,30 ч. в 

“театро” (ул. “върбица” 12). 
специален гост ще бъде 

авторът Жан-пиер марти-

нез. непосредствено след 
постановката ще се проведе 
среща-разговор с него, ре-

жисьорката надя панчева и 
актьорите дария симеоно-

ва, неда спасова и пламен 
манасиев. в нея свободно 
участие взима и публиката 

със своите въпроси. 
“на сцената, както и в 

живота, винаги съм очаро-

ван как малките лъжи могат 
да предизвикат събития, во-

дещи до опустошителни по-

следици. особено в двойка, 
ако лъжите на единия раз-

криват тайните на другия”, 
сподели за театър “софия” 
Жан-пиер мартинез. той 
е един от най-успешните 
съвременни френски, дори 
бихме казали европейски, 
драматурзи. има средно 400 
сценични постановки всяка 

година, особено в европа и 
латинска америка. негови-

те 101 комедии са извест-

ни със своята достъпност и 
уникална вселена, населе-

на с герои - едновременно 
смешни, вълнуващи и дъл-

боко свързани.
в пиесата се “разкрива 

поредица от ситуационни 
фрагменти, заплитащи се 
около темите за ревност, мо-

ногамията в брака на модер-

ното европейско семейство 
и един фикционален сюжет, 
роден от наранено мъжко 
его. Жанровата смесица от 
съспенс, черна комедия и хо-

рър създава специфичен ха-

рактер на постановката, из-

следвайки докъде можем да 
стигнем, когато сме предаде-

ни от най-близките си”. това 
споделя младата режисьорка 
надя панчева. в творче-

ския екип са Ясмин манде-

ли - сценографка, и милен 
апостолов - композитор. 
преводачка от английски е 
михаела кацарова.                      

накратко

натозиденсародени

Литературна среща  
в „Старинният файтон”

Докато през последните години, 
покрай всякакви измислени “панде-
мии” и реални икономически и поли-
тически кризи, светът и човекът се 
задъхваха от отсъствието на сво-
бода, на въздух, будните души не за-
губиха присъствие на духа, продъл-
жиха своето дело 
тихо, кротко, не-
отклонно, в свет-
лина. Тъй и наши-
ят приятел Янчо 
Михайлов, когото 
знаем като поет, 
автор на четири 
стихосбирки, и 
като отец Йоан 
Карамихалев, за-
стана на страна-
та на съзидание-
то, като подготви за печат и издаде 
две белетристични книги: “Лъх от 
тих вятър” - през 
2020 г., и “Хлъзга-
во време” - през 
2022-ра, съобщава 
д-р Елена Алекова. 
Книгите ще бъ-
дат представени 
в НЛС “Старин-
ният файтон” на 
20 септември от 
18,30 ч., в къщата 
музей “Димитър 
Благоев-Дядото” 
(ул. “Лайош Ко-
шут” 34). Слово - д-р Елена Алекова. 
Откъси ще прочете актьорът Мом-
чил Карамитов. С участието на по-
ета Владо Любенов и флейтистка-
та Майя Сергиева-Богданова.

ДОЧОБОДЖАКОВ,
кинорежисьор,сценарист
ТЕОДОРАДИМОВА,
писателка,драматург

Българския жестов език 
представят на книжовна 
премиера

По повод Международната 
седмица на глухите и вдъхновени 
от предстоящата нова книга от 
Сара Нович, изд. “Лемур” и СУУУС 
“Проф. Дечо Дечев” организират 
безплатно събитие, представящо 
основни знаци от българския жес-
тов език. На 19 септември от 18 ч. 
в Международния център на Уни-
Кредит Булбанк в София, ул. “Ак-
саков” 8, ет. 1, ще може да научим 
заедно как да казваме “Здравей!”, 
“Благодаря!” и други основни зна-
ци, както и какви възможности за 
по-задълбочено изучаване на езика 
съществуват. Книгата на Сара Но-
вич “Честно казано” е поглъщащ и 
многопластов роман, пътешествие 
в общността на глухите, което 
доказва колко сме свързани и колко 
сходни са стремежите ни да бъдем 
обичани и щастливи. По време на 
срещата преподаватели от СУУУС 
“Проф. Дечо Дечев” ще представят 
основите на българския жестоми-
мичен език.

СнимкаТеаТър“София”

Неда Спасова и Пламен Манасиев в сцена  
от “Малки невинни убийства”

Жан-Пиер Мартинез е специален гост  
на премиерата на „Невинно малко убийство”

Нона Йотова и Явор 
Костов в „Кръстопът 
на надеждите” 
Първотопредставлениеза
сезонавновтеатър-нДк,
ена19септември
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отговоринакръстословицата

отброй180

воДоравно:
Делегати.Болеро.Маратонки.Ад.Вокалист.

Човеци.Къри.Тил.Рязан.Артист.“Атени”.“Ициг”.
Сценарий.Ирнике. “Иза”.Ресифи.ОН.Мяо.Да.
Бронз.Не.Пладне.Нге.Ор/Боби/.Ок.Ими.Рюо.
Лама.Лен.Сиг.Вентил.Керевиз.Килим.Ареола.
Оце.Век.Антов/Ясен/.Литий.Тостао.Асо.Иго.
Филии.Полог.Кар/Джералд/.

отвЕсно:
Демокрация.Клевети.Лакът.Езоп.Ер.Кол.

“Ферари”.“На...”.“Линеа”.Си.Галис/Никос/.Дам.
Врати.Дати.“ТеррадиСиена”.Тост.Лие/Еманю-
ел/. Изотоп. Кинти. Айсберг. Ло. Ла. Ир. Кавал.
Обич.Трифонов/Станислав/.Со.Оре.Ринг.Еко-
лог.Славянин.Зелници.Езици.“Атлетик”.Враца.
Икономии.Ига.Один.Генерал-майор.

- Баце, мое ли 
довечера на купона 
да дойда с Елена?

- Ако щеш ела  
и с коня, само 
донеси ракия.
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днес вторник сряда четвъртък

слабдъждпредимнослънчево

максимални максимални максимални максимални

05.55 денятзапочва -сутрешен
блоксХристинаХристова
исимеониванов

09.00 посветаиунас
09.05 денятзапочва -сутрешен

блоксХристинаХристова
исимеониванов

09.20 100%будни
11.00 Култура.бГ
12.00 посветаиунас
12.30КралицаелизабетII-пътят

къмвечността-специално
студио с пряко предаване
отлондоннацеремонията
поизпращанетонаКрали-
цаелизабетII

14.30 “Тренк, малкият рицар” -
анимационенфилм

15.00 “аннсдвойно“н”
-твфилм/8,последенепи-
зод/

15.45 Телепазаренпрозорец
16.00 парламентарни избори

2022:диспути
17.00 българияв60минутисма-

рианавекилска
18.00 посветаиунас
18.30 ощеотденя-коментарно

предаване
19.00 последниятпечели-забав-

но-познавателно семейно
куизшоу

20.00 посветаиунас
20.30Гласоветенабългария
21.00 история.bg
22.00 “азимоитежени”-твфилм

/2епизод/(14)
23.00 посветаиунас
23.25 банско джаз фестивал

2022:Soulcrane/Германия/
00.10 100%будни/п/
01.45 Култура.бГ/п/
02.45 малкиистории/п/
02.55 Туризъм.бгп/
03.25 “аннсдвойно“н”- тв филм

/8,последенепизод/п/
04.10 посветаиунас/п/
04.40 българияв60минутисма-

рианавекилска/п/
05.40 Телепазаренпрозорец

00.20“нашиятследобедсбсТв”
/п/

01.30документаленфилм
02.25“ляваполитика”/п/
03.20“Заисториятасвободно”/п/
04.15“думатаеваша”/п/
05.15“антидот”/п/
05.40“нашиятследобедсбсТв”

/п/
06.50музикаленантракт
07.20“антидот”/п/
07.45“дискусионенклуб”/п/
08.45Твпазар
09.00“обществоикултура”
/п/
10.00Твпазар
10.15“актуалноотденя”/п/
11.00Твпазар
11.15музикаленантракт
12.00“Хубаваси,татковино”
12.30Твпазар
12.45“студиоикономика”/п/
13.45Твпазар
14.00“нашиятследобедсбсТв”
15.10Твпазар
15.30новини
16.00документаленфилм
16.30 “думата е ваша” - открита

линия
17.30Твпазар
17.45музикаленантракт
18.10Твпазар
18.30новини.централнаемисия
19.15“актуалноотденя”
20.00“дискусионенклуб”
21.00“Заисториятасвободно”/п/
22.00 новини - централна еми-

сия/п/
22.30“актуалноотденя”/п/
23.05“дискусионенклуб”/п/

06.00“Тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“предиобед”-токшоусво-
дещидесиславастоянова
иалександърКадиев

12.00 bTV новините - обедна
емисия

12.30 погребална церемония на
кралица елизабет II - сту-
дио

17.00bTVновините
17.30 “лице в лице” - публици-

стичнопредаванесводещ
Цветанкаризова

18.00 “станибогат” - куизшоус
водещмихаилбилалов

19.00 bTV новините - централна
емисия

20.00 премиера: “опасно изку-
шение”-сериал,с.4еп.24

21.00 “Фермата: мостът на вре-
мето”-риалити,с.8

22.30 “ШоутонаниколаосЦити-
ридис”-вечернотокшоу

23.00bTVновините-къснаеми-
сия

23.30 “прокуратурачикаго” - се-
риал,eп.10

00.30 “домашенарест” - сериал,
с.3еп.12

00.50“Катонакино”-предаване
закино

01.00“революцияZ:секс,лъжии
музика”-сериал,еп.2

02.00bTVновините/п./
02.30“предиобед”/п./-токшоу
04.30 “лекар в планината” /п./ -

сериал,с.15еп.14
05.30“лицевлице”/п./

05.30Телеканал“доброутро”

09.00новини/съссубтитри/

09.20“антиФейк”

09.55“живейздравословно!”

10.45информационенканал

12.00новини/съссубтитри/

12.15информационенканал

15.00новини/съссубтитри/

15.15информационенканал

18.00 вечерни новини /със суб-

титри/

18.20информационенканал

21.00 “време” - информационна

програма

21.45“мосгаз.делономер8:Ка-

панът”-еп.5

22.45“Голяматаигра”-твшоу

23.45информационенканал

01.15“мъжко/женско”

02.05“вдействителност”-твшоу

02.55“некаговорят”-токшоу

04.00 “време” - информационна

програма

04.45“мосгаз.делономер8:Ка-

панът”-еп.5

честито! православенкалендар

хороскоп

овен

Не се ядосвайте, че всеки 
се опитва да се измъкне 
и оставя отговорност-
та на вашите плещи.

рак

Вероятно ще ви се отво-
рят доста разходи по па-
заруване. Не изключвайте 
мобилния си телефон.

телец

Днес ще сте критични, 
придирчиви и несъзна-
телно настроени към 
подробностите.

лъв

Ще сте във вихъра си, 
само че никой не трябва 
да се мотае около вас и 
да ви дава съвети.

БлИЗнацИ

Ще се чувствате малко 
несигурни и по тази при-
чина - уязвими. Доста 
лично приемате нещата.

дева

Зажаднели сте за повече 
внимание, но няма лесно 
да ви се отдаде да наме-
рите сродна душа.

веЗнИ

Изпаднали сте в доста 
меланхолично настрое-
ние, но не обвинявайте 
околните за това.

коЗИрог

Идеален ден за научни за-
нимания, подготовка на 
презентации, курсови про-
екти и други дейности.

скорпИон

Ще ви се иска да орга-
низирате хората около 
вас. Не ги насилвайте, 
това не е за всеки.

водолей

Не сте в добро настро-
ение, а и не сте най-до-
брата компания, предвид 
обзелите ви страхове.

стрелец

Ще сте в центъра на съ-
битията и това може да 
ви попречи да направите 
нещата както искате.

рИБИ

Подходящ ден за срещи 
и оформяне на важни 
договори. Лесно пости-
гате споразумения. Ус-
пехи.

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

23 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

св.мъченицитрофим,саватийи
доримедонт защитили достойно вя-
ратасивБога

светитемъченициТрофим,саватий
идоримедонтживелипрез третиявек,
когатохристиянитебилипреследваниот
езичниците.презвремето,когатоупра-
вител на град антиохия бил фанатикът
езичник атик, наречен илиодор, било
устроеношумнопразненствовчестна
езическитебогове.

натояденвантиохияпристигнали
дваматаблагочестивимъже-мъченици
Трофим и саватий. Те застанали пред
езичниците, насочили молитвен поглед
към небето и със съкрушени сърца за-
молилиГосподдаосвободитезихораот
власттаналукавия.идолопоклонниците
разбрали,четесахристияни,заловили
гиигиотвелиприградоначалникаили-
одор.Тойнаправилопитидагиубедида
сеотрекатотвярата,ноувещаниятаму
останали безплодни. Тогава заповядал
да ги мъчат жестоко, което довело до
блаженатасмъртнасаватий,аТрофим
бил изпратен при дионисий, управител

наФригия,човекощепо-зълиощепо-
свиреп.Трофимбилдоведенвградси-
надиизправенпредуправителядиони-
сий.ипреднегоизповядалмъжествено
вяратасивХристабогочовека.диони-
сий заповядал Трофим да бъде подло-
жен на безпощадни мъчения и отново
хвърленвзатвора.

всъщияградживеелзнатенибогат
сановник на име доримедонт, той бил
християнин, но таен, поради страх от
езичниците. Като узнал за положени-
етонаТрофим,почналдагопосещава
в затвора. непоклатното търпение на

Трофим подействало благотворно на
доримедонтитойсеубедилданекрие
повече вярата си. настъпил някакъв
езическипразник,накойтодоримедонт
заявил,чеехристиянининежелаеда
участва.

дионисийрешилдапредадеидва-
мата да бъдат изядени от зверовете в
цирка.Звероветегизаобиколили,ноне
седопрелидотях.мнозинаотприсъст-
ващитетамезичници,катовиделитова,
започналидаславятбога.Тогаважес-
токият дионисий заповядал да отсекат
главитеимсмеч.Товастаналов278г.

20
oC 19

oC 18
oC 16C

слабдъжд КраТъКдъжд

роден в китното средно-
горско село сърцево, ново-
загорско. израснал в трудо-
любиво българско семейство, 
той изминава дълъг и богат 
житейски път на достоен бъл-
гарин и патриот. 

Завършил всси гр. 
пловдив, той е уважаван 
стопански деятел и профе-
сионалист с личен принос в 
развитието на селското стопанство.

дълги години работи честно и всеотдайно в 
структурите на мвр за осигуряване на ико-

номическата сигурност на страната. 
активно участва в обществено-поли-

тическия живот и твърдо отстоява социа-
листическия идеал. награждаван е с високи 

държавни отличия.
неговата сила и гордост са голямото му и 

дружно семейство и добрите приятели.
да е жив и здрав още дълги години за радост на 

всички, които го уважават и обичат!
на многая лета, иване!

Политически клуб „Единство“
Славянско дружество в България

Приятели, колеги и земляци

на 19.09.2022 г. Иван петков 
василев навършва 85 години!

Църкватапочитана19септември
св.мчцитрофим,саватийидориме-
донт
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ОснователСтефанПродев

България:АидаПаникян-218;ДесиславаВелева-
230;РостиславаИванова-233;ЮлияКулинска-224
икономика:маякалпачка-Йовановска-
завеждащотдел-246;ЕвгениГаврилов-246
Свят:ТаняГлухчева-220
култура:вилианаСемерджиева-завеждащотдел-
240;НадеждаУшева-240
оБЩЕСтво:ВалентинГеоргиев-232
ЧЕтиво:БоянБойчев-“Пегас”-244;ГеоргиГълов-
“Пардон”;Художник:АнатолийСтанкулов
СПорт:владимирниколов-завеждащотдел-245;
МаринМилашки-245
ЕлЕктронноизданиЕ:РосицаАнгелова
Фото:ЕмилияКостадинова-206

Първизам.главен
редактор
нораСтоичкова
Зам.главни
редактори
инамихайлова
imihaylova@duma.bg
таняджаджева
tgeneva@duma.bg
Отговоренсекретар
ивайлогиздов
igizdov@duma.bg

граФиЧЕндизаЙн:ВалентинАргиров,
ЕвгенияКрушева,ПетяРогачева,СпаскаВенева
рЕкламииоБяви:ЮлияСтанкулова-205;
0879326034;e-mail:reklama@duma.bg,obiavi@duma.bg
разПроСтранЕниЕ:румянакирилова-203;
ЕмилМихов-216;abonament@duma.bg,“Българскипощи”Еад
ПроизводСтво:ВладимирТополски

Адреснаредакцията:
София-1000,

ул.“Позитано”20А
Факс:9752604,
автоматичен

номератор9705
+вътрешенномер

София,жк.“дружба”1,
ул.“илияБешков”3а

ВЕСТНИК“ДУМА”ЕНАСлЕДНИКНАТРАДИцИИТЕНАВЕСТНИцИТЕ
“РАБОТНИКЪ”,“РАБОТНИчЕСКИВЕСТНИК”

И“РАБОТНИчЕСКОДЕлО”

Издава„думапрес”Еоод

УправителрадостинаБлагоева

duma@duma.bg
непоръчаниматериалиможе
данебъдатпубликувани.

ръкописинесевръщат.
Използванисаиемисиите
наБТА,“Фокус”,БГнес,БНР,
Франспрес,интернетидр.

Печат

глЕдаЙтЕ

Тенис
по Макс спорт 1
17.00 Турнир в Мец (мъже)
по Макс спорт 1
21.30 и 3.30 
Турнир в сан Диего (мъже)

XI кръг
Левски - ЦСКА 2:0 1:0 стефанов 

(78) 2:0 Уелтън (81), ЧК: турицов 
(Ц-90+1); Спартак Вн - Ботев Пд 3:2 1:0 

васев (47) 2:0 Брахими (52-авт) 2:1 Бароан 
(57-д) 3:1 руменов (74) 3:2 ману (90+5); 
Хебър - Ботев Вр 0:2 0:1 Бухал (40-авт) 
0:2 переа (45); ЦСКА 1948 - Септември 
Сф 1:0 Чочев (87), ЧК: николов (с-65); 
Пирин - Локо Сф 0:1 диас (27); Локо 
Пд - Черно море 3:0 1:0 дионе (12) 2:0 
карагарен (59) 3:0 илиев (68-д); Славия - 
Берое 2:0 1:0 стоев (45+1) 2:0 нгена (69); 
снощи: лудогорец - Арда.

X кръг
Монтана - Дунав 1:3 0:1 димитров 

(25) 1:1 Уамри (66) 1:2 петков 1:3 ди-
митров (86); Добруджа - Янтра 2:0 1:0 

лазаров (21-д) 2:0 димитров (90+2); Кру-
мовград - Созопол 1:2 0:1 петков (12) 
1:1 Бояджиев (43-авт) 1:2 петков (45); 
Ботев Пд-2 - Марица Пд 1:0 Балинов 
(2); Спортист Св - Спартак Пл 3:2 1:0 

русинов (13) 1:1 Шопов (28) 2:1 русинов 
(50) 3:1 маринов (79) 3:2 иванов (82); Бе-
ласица - Струмска слава 3:0 1:0 ванге-
лов (28) 2:0 Гогов (51) 3:0 костов (90+1); 
Миньор Пк - ЦСКА 1948-2 1:4 0:1 ива-
нов (13) 0:2 Александров (18) 0:3 Йосков 
(51) 1:3 Георгиев (71) 1:4 Александров 
(77); Етър - Лудогорец-2 0:1 кельовлуев 
(9); снощи: витоша Б - литекс.

Група С, II кръг
Бетис - Лудогорец 3:2 1:0 енрике 

(25) 2:0 Хоакин (39) 2:1 десподов (45+1) 
3:1 каналес (59) 3:2 рик (72); Рома - ХИК 
Хелзинки 3:0 1:0 дибала (47) 2:0 пеле-
грини (49) 3:0 Белоти (68), ЧК: тенхо 
(Х-15). 1. Бетис 6 т. 5:2 2. рома 3 4:2 3. лу-
догорец 3 4:4 4. Хик 0 0:5.

рЕзултати

легендата на френския футбол луис 
Фернандес изгледа победата на локо пд 
над Черно море с 3:0. визитата му в плов-
див бе във връзка и с бъдещо сътрудни-
чество.

“останах доволен от видяното. Харесаха 
ми и двата отбора, повече този на локо, кой-
то има качества. имам приятели навсякъде. 
когато ме канят, никога не отказвам. исках 
да видя какво представлява българският 
футбол. Беше едно впускане в българския 
футбол, който ме интересуваше. оставам с 
добри приятели в България, един от които е 
стоичков”, сподели Фернандес. той бе по-
канен и на дербито левски - ЦскА.

Френска 
легенда гледа 
мачове у нас

Снимкаdsport.bg

Луис Фернандес остана възхитен  
от мача Локо - Черно море

Фенове на Ботев пд организират протест в четвъртък сре-
щу кмета Здравко димитров от ГерБ заради строежа на ста-
диона. Завършването на арената е под въпрос заради липса 
на пари. това стана ясно, след като фирмите, отговарящи за 
изграждането на ст. “Христо Ботев”, разкриха, че отпуснатите 
37 млн. лв. са недостатъчни. димитров ще се сблъска с гнева 
на “бултрасите” само дни преди парламентарните избори.

“очевидно не осъзнават, че стадион без изцяло завър-
шена и покрита козирка е неприемлив за цялата “жълто-
черна” общност. Затова нека на 22 септември всички бо-
тевисти, които искат да видят колежа във вида от проекта, 
да дойдат пред община пловдив в 18,30 часа и да изискат 
отговор от Здравко димитров, пламен райчев, арх. Георги 
савов и илиян Филипов.

надяваме се, че въпросните господа ще намерят време и 
смелост да дойдат пред гражданите на пловдив и да дадат 
ясен отговор на въпроса ще има ли цялостно завършена ко-
зирка на колежа”, обявиха феновете.

Фенове на Ботев на протест 
срещу кмета на Пловдив

левски победи ЦскА с 2:0 
в дербито на XI кръг. пред 22 
000 зрители на националния 
стадион головете вкараха ре-
зервата илиян стефанов (78) 
и Уелтън (81). така тимът на 
мъри стоилов записа втори 
пореден успех над “червени-
те”, след като през май ги сло-
ми във финала за купата. 

на трибуните преоблада-
ваха феновете на символич-
ните домакини, които бяха 15 
000, докато “червените” купи-
ха само 7000 билета предвид 
бойкота на сектор “Г”.

левски започна по-добре 
срещата, след като Уелтън 
лесно преодоляваше “червена-
та” отбрана. в 10-ата минута 
той пусна към роналдо, който 
от 5-6 м видя как ударът му е 
париран от Густаво Бусато. 
после вАр спаси “сините”. 
след бърза контра маурисио 
Гарсес подаде към лазар ту-
фегджич, който стреля в тяло-
то на пламен Андреев. пос-
ледва опит на Хосе кордоба да 
изчисти топката, но той също я 
прати в тялото на своя вратар. 
този път обаче след това тя 
влетя във вратата и се получи 
куриозен автогол. вАр отмени 
попадението заради засада на 
сърбина.

след 30 мин. игра топка-
та падна на крака на джона-

тан линдсет, който отправи 
фантастичен удар от воле, но 
топката се отби в страничната 
греда на Андреев, който пак бе 
спасен. още в ответната ата-
ка Уелтън за пореден път си 
поигра със защитата. подаде 
остро към роналдо, но той не 
успя да засече на сантиметри 
пред вратата.

втората част темпото на 

игра спадна, а на терена има-
ше доста грешки, накъсвания 
и нерви. в 62-ата минута иг-
рата бе прекъсната, след като 
феновете на “сините” запалиха 
димки и факли.

в заключителните ми-
нути левскарите нокаутира-
ха съперника. първо Юрген 
матай и Брадли де нойер не 
се разбраха при нападение на 

левски, стефанов открадна 
топката, преодоля Бусато и 
безпроблемно я прати в праз-
ната врата.

Бразилците довършиха 
гостите. при брилянтна кон-
траатака роналдо пусна неве-
роятен извеждащ пас към Уел-
тън, който елегантно я прати 
в мрежата на сънародника си 
Бусато. 

Син мат в два хода

Снимкadsport.bg

илиян стефанов (вдясно) преодолява вратаря на ЦсКА Густаво Бусато,  
за да открие за победата на Левски

илиян Стефанов и Уелтън донесоха
успехазаЛевскисрещуЦСка
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България извоюва историческа първа победа над 
Южна Африка за купа “дейвис”. мъжкият ни нацио-
нален отбор поведе с 3:0 и си осигури успеха в мини-
малния формат на мача от световна група II в софия. 
досега българските тенисисти бяха играли два пъти 
срещу южноафриканците и имаха две загуби - с по 1:4.

Убедителният успех на националите ни беше 
оформен в срещата на двойки, която се проведе в 
два дни. двубоят беше прекъснат заради дъждове-
те в събота и продължен вчера. в него Александър 
донски и Александър лазаров се наложиха с 6:3, 7:6 
(6) над лейтън кронйе и рейвън клаасен (бивш №7 

в света на двойки). в първия ден димитър кузма-
нов победи лейтън кронйе с 6:3, 6:1, а Александър 
лазаров разгроми Филип Хенинг с 6:0, 6:1. други 
мачове не се играха.

Знаменитата победа изпраща България в плейофите 
за влизане в световна група I през март 2023 г.

България с паметен успех над Южна Африка за Купа „Дейвис”

Грациите на България за-
служиха общо шест медала на 
световното в софия. Златото 
взе обновеният ни ансамбъл, 
който спечели абсолютната 
световна титла при дебюта си 
на шампионат на планетата. 
Женина трашлиева, камелия 
петрова, маргарита василе-
ва, софия иванова, рейчъл 

стоянов и радина томова 
триумфираха в многобоя със 
сбор от 66,600 т. и, освен зла-
тото, спечелиха и олимпийска 
виза за париж 2024.

момичетата на весела 
димитрова и михаела маев-
ска показаха, че са достойни 
наследнички на първите ни 

олимпийски шампионки от 
токио 2020. те заслужиха пър-
ва титла за България в много-
боя от измир 2014 с 33,800 т. 
за композицията с 5 обръча и 
32,800 в съчетанието с 3 ленти 
и 2 топки. втори в многобоя се 
наредиха европейските шам-
пионки от израел, а с бронз се 
окичиха испанките.

пред изпълнената с фено-
ве “Арена Армеец” във фина-
ла на пет обръча грациите ни 
допуснаха сериозни грешки и 
получиха оценка само 31,400 
т. - 15,500 за трудност, 8,350 за 
артистичност и 7,550 за изпъл-
нение, което им отреди послед-
ното осмо място на финала. 

Българките обаче показаха 
солидна психика и единстве-
ни от фаворитките изиграха 
безгрешно комбинираното 
съчетание с 3 ленти и 2 топки 
и бяха оценени с 33,300 т., за 
да заслужат втория си златен 
медал, изпреварвайки солидно 
конкурентките от италия с 

1,850 т., и Азербайджан - с 
2,550. 

стилияна николова спече-
ли 4 отличия. 17-годишната де-
бютантка на голям форум при 
жените донесе първи медал 
(бронз) на България от много-
бой от 2001 г. и си осигури и 
олимпийска квота за париж. 

на отделните уреди стиляна 
заслужи три сребърни медала 
- на обръч, бухалки и лента.

Голямата ни надежда за 
титлата в многобоя Боря-
на калейн бе изтеглена от 
участие часове преди старта 
заради вирусно заболяване и 
не можа да бъде заместена, 
с което страната ни загуби 
правото на комплексно кла-
сиране.

Абсолютната световна 
титла спечели софия рафаели 
(ит), възпитаничка на внучката 
на Жулиета Шишманова - Жу-
лиета канталупи. рафаели ста-
на първата световна шампион-
ка на италия с 133,250 т.

Грациитеспечелихамногобояиощееднозлато,
СтилянаНиколовас4медалаивизазаПариж2024

Триумф на ансамбъла
СНимкаБФХГ

Ансамбълът ни взе титлата в многобоя и на ленти и топки


